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BEVIS  
om justering av Kommunstyrelsen protokoll 
Justeringen har anslagits på kommunens anslagstavla 

 

Kommunstyrelsen har sammanträtt den 14 juni 2023 

Protokollet har justerats den  19 juni 2023 

Anslaget sattes upp den 20 juni 2023 

Anslaget tas ner den 13 juli 2023 

Den som vill överklaga ett beslut måste göra det senast den  12 juli 2023 

Den som vill läsa protokollet kan kontakta Ksf.registrator@huddinge.se 

Protokollet finns också att läsa på kommunens webbplats  www.huddinge.se 

Underskrift 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  

Kommunstyrelsen 14 juni 2023 § 1   

    

    

 

 

 

Godkännande av föredragningslistan  

 
Kommunstyrelsens beslut 

Föredragningslistan godkänns enligt utskickat förslag med följande ändringar:  

• Ärende 4, Huddinge kommuns delårsrapport per april 2023, reviderad bilaga 

1. På sid 5 har uppgiften om Budgethållning för nämnder ändrats från 206 till 

0 mnkr. 

• Ärende 9, rubriken har korrigerats till, Ändring av detaljplan för fastigheten 

Kurvan 2 och 5 inom kommundelen Kungens kurva – beslut om planuppdrag. 

• Ärende 12, Remiss inför trafikförändringar i SL-trafiken 2023/2024 (T24), 

svar på remiss från Trafikförvaltningen har en reviderad bilaga 1.  

• Nytt ärende, nr 36, Klimatlöfte om samarbete inom Klimatarena Stockholm. 

• Nytt ärende, nr. 37, Svar på föreläggande från Förvaltningsrätten i Stockholm 

i mål nr 10383-23 rörande laglighetsprövning av kommunfullmäktiges i 

”Huddinge beslut om antagande av Vårt framtida Huddinge – översiktsplan 

för Huddinge kommun”. 
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Sammanträdesdatum Paragraf 

 
Kommunstyrelsen 14 juni 2023 § 2   

    

    

 

 

 

Anmälan av jäv  

 
Kommunstyrelsens beslut 

Kommunstyrelsen noterar till protokollet att ingen anmäler jäv.  
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Sammanträdesdatum Paragraf 

 
Kommunstyrelsen 14 juni 2023 § 3   

    
Diarienummer KS-2023/1054.182    

 

 

 

Kommunstyrelsens delårsrapport per 30 april   

 
Kommunstyrelsens beslut 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 

Digitaliseringssatsningen fördelas enligt följande, 1,7 miljoner kronor till gymnasie- 

och arbetsmarknadsnämnden, 0,85 miljoner kronor till kultur- och fritidsnämnden, 

0,85 miljoner kronor till grundskolenämnden och 2,55 miljoner kronor till 

kommunstyrelsen. 

Kommunstyrelsens beslut 

1. Delårsrapport per 30 april 2023 godkänns. 

2. Uppföljning av lokalresursuppdrag sker i samband med uppföljning i 

lokalresursplanen. 

 

Sammanfattning 

Kommunstyrelsen prognosticerar underskott om 6,4 miljoner kronor, vilket motsvarar 

en avvikelse om 0,9 procent. Underskottet beror på högre lokalförvaltnings- och 

ökade kapitalkostnader. Majoriteten av uppdragen kommer troligen att färdigställas 

under året. I samband med delårsrapport kompletterar kommunstyrelsen 

verksamhetsplanen med kommungemensamma internkontroller eftersom dessa inte 

beslutades i samband med tidigare beslut om verksamhetsplan. 

 
Överläggning 

I ärendet yttrar sig Daniel Dronjak (M), Karl Henriksson (KD), Bo Källström (L), 

Ingalill Söderberg (DP), Nujin Alacabek (V) och Sara Heelge Vikmång (S).  

 

Daniel Dronjak (M) anmäler att Moderaterna inte deltar i beslutspunkten som ska 

behandlas av kommunfullmäktige. Karl Henriksson (KD) anmäler att 

Kristdemokraterna inte deltar i beslutspunkten som ska behandlas av 

kommunfullmäktige. Bo Källström (L) anmäler att Liberalerna inte deltar i 

beslutspunkten som ska behandlas av kommunfullmäktige. Ingalill Söderberg (DP) 

anmäler att Drevvikenpartiet inte deltar i beslutspunkten som ska behandlas av 

kommunfullmäktige.  

 

Sara Heelge Vikmång (S) yrkar bifall till förvaltningens förslag till beslut.  
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Propositioner 

Ordföranden frågar om kommunstyrelsen beslutar i enlighet med förvaltningens 

förslag till beslut och finner att så är fallet.  

 
Protokollsanteckningar 

Nujin Alacabek (V) lämnar en protokollsanteckning som biläggs protokollet.  

 
Beslutet ska skickas till 

Samtliga nämnder 

Akten 
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Sammanträdesdatum Paragraf 

 
Kommunstyrelsen 14 juni 2023 § 4   

    
Diarienummer KS-2023/1366.181    

 

 

Huddinge kommuns delårsrapport per april 2023  
 
Kommunstyrelsens beslut 
 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 

 

1. Delårsrapport och helårsprognos per 30 april 2023 enligt kommunstyrelsens tjänsteutlåtande 

daterat den 30 maj 2023, godkänns. 
 

2. Kommunstyrelsen får i uppdrag att under 2023 påbörja planering för investeringsprojekten GC-

väg Gustav Adolfsvägen Sträcka 12, GC-väg Glömstavägen Sträcka 25 och GC-väg 

Månskärsvägen. 
 

3. Exploateringsprojekten Rotorn 1, Rotorn 2 och Myrängen 1:21 och 1:13 avbryts. 
 

Kommunstyrelsens beslut 
 

1. Natur- och stadsmiljönämndens driftbudget utökas med 6,3 mnkr avseende kapitalkostnader för 

investeringar i gator och vägar. Tillskottet finansieras med omfördelning från finansförvaltningen. 
 

2. Kultur- och fritidsnämndens driftbudget utökas med 0,3 mnkr avseende kapitalkostnader för 

idrottsplaner på Källbrinks IP. Tillskottet finansieras med omfördelning från finansförvaltningen. 
 

3. Kultur- och fritidsnämndens driftbudget utökas med totalt 4,1 mnkr avseende ökade 

lokalkostnader för Fleminghallen, nytt stall Sundby gård samt fritidsgård i Grantorp. Tillskottet 

finansieras med omfördelning från reserverade medel. Utökad driftbudget till följd av 

helårseffekten av de ökade lokalkostnaderna hanteras i Mål och Budget 2024. 
 

4. Kultur- och fritidsnämndens driftbudget utökas med 2,2 mnkr avseende ny fritidsgård Visättra. 

Tillskottet finansieras med omfördelning från reserverade medel. 
 

5. Kommunstyrelsens driftbudget utökas tillfälligt 2023 med 1,0 mnkr för förstudie social 

hållbarhet och förstärka arbetet med säkerhet och beredskap. Tillskottet finansieras med 

omfördelning från reserverade medel. 
 

6. Bygglovs- och tillsynsnämndens driftbudget utökas tillfälligt 2023 med 0,35 mnkr för att följa 

upp tidigare års förbud och förelägganden avseende enskilda avlopp. Tillskottet finansieras med 

omfördelning från reserverade medel. 
 

7. Kommunstyrelsen godkänner bygglovs- och tillsynsnämndens åtgärdsplan och ger nämnden i 

uppdrag att återkomma med hur det eventuellt negativt egna kapitalet ska återställas i 

Verksamhetsplanen 2024. 
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8. Natur- och stadsmiljönämndens driftbudget utökas tillfälligt 2023 med 0,8 mnkr 

för tidigareläggning av underhållsplaner för gårdar och torp samt bekämpning av 

invasiva arter. Tillskottet finansieras med omfördelning från reserverade medel. 

9. Vård- och omsorgsnämnden får i uppdrag att återkomma med åtgärdsplan som 

även tar ett mer långsiktigt och samlat grepp på nämndens verksamhetsområden. 

10. Vård- och omsorgsnämndens driftsbudget utökas tillfälligt 2023 med 10,0 mnkr 

för omställningsarbete för att få en budget i balans. Tillskottet finansieras med 

omfördelning från reserverade medel. 

11. Socialnämnden tilldelas 8,4 mnkr för ökade volymer, vilket finansieras med 

omfördelning från reserverade medel. 

12. Driftsbudget om 3,4 mnkr omfördelas från kommunstyrelsen till kultur- och 

fritidsnämnden (0,85 mnkr), grundskolenämnden (0,85 mnkr) och gymnasie- och 

arbetsmarknadsnämnden (1,7 mnkr) för att förstärka den digitala utvecklingen genom 

tjänster som objektledare och utvecklare. 

13. Natur- och stadsmiljönämndens och kultur- och fritidsnämndens driftbudgetar 

utökas tillfälligt 2023 med 0,3 respektive 0,2 mnkr för inventering och underhåll av 

offentlig konst samt restaurering och inventering av konstsamlingen.  

14. Natur- och stadsmiljönämndens driftbudget utökas tillfälligt 2023 med 0,5 mnkr 

för utökad upprustning i Vårby gård. 

15. Kultur- och fritidsnämndens driftbudget utökas tillfälligt 2023 med 0,1 mnkr för 

kulturprogram för äldre och aktiviteter kopplade till digitala guider och program för 

äldre.  

16. Kultur- och fritidsnämndens driftbudget utökas tillfälligt 2023 med 1,3 mnkr för 

meningsfull fritid och folkhälsa under lov samt simskola under sommaren.  

 

Sammanfattning 

Resultatet (exklusive exploaterings- och realisationsvinster) uppgår per april till 144 

mnkr. Verksamhetens nettokostnader har totalt sett ökat med 8,9 procent, medan 

skatter, generella statsbidrag och kommunalekonomisk utjämning har ökat med 3,6 

procent. Resultatet enligt kommunens ekonomiska mål är 92 mnkr bättre än 

budgeterat för perioden. Detta förklaras främst av att en stor del av reserverade medel 

ännu inte använts och att intäkter från skatter och bidrag är större än i budgeten. 

Nämnderna har sammantaget ett överskott, men underskott finns per 30 april hos 

socialnämnden (-10 mnkr), vård- och omsorgsnämnden (-6 mnkr) samt kultur- och 

fritidsnämnden (-3 mnkr). 

Prognosticerat utfall 2023 för kommunen är 130 mnkr för 2023 (jmf med budgeterade 

72 mnkr), vilket motsvarar 1,8 procent av skatter och bidrag. Pensionskostnaderna 

och intäkterna från skatter och bidrag blir 55 respektive 53 mnkr högre än budgeterat. 

Prognosen baseras också på antaganden om att de reserverade medlen inte till fullo 

utnyttjas (+106 mnkr) och att nämnderna redovisar ett underskott på 54 mnkr. Det 

kan konstateras att nämndprognoserna bygger på ett kraftigt försämrat utfall för de 

två sista tertialen än årets första fyra månader. Nämnder med underskott har redan 

eller kommer att ta fram åtgärdsplan som ska godkännas av kommunstyrelsen. 
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Överläggning 

I ärendet yttrar sig Sara Heelge Vikmång (S), Daniel Dronjak (M), Nujin Alacabek 

(V), Karl Henriksson (KD), Ingalill Söderberg (DP) och Bo Källström (L). 

 

Sara Heelge Vikmång (S) yrkar bifall dels till förvaltningens förslag till beslut, dels 

till ordförandeförslaget som biläggs protokollet.  

 

Nujin Alacabek (V) biträder Sara Heelge Vikmångs (S) yrkande.  

 

Daniel Dronjak (M) anmäler att Moderaterna yrkar bifall till förvaltningens förslag 

till beslut i punkterna 1-3 som ska behandlas av kommunfullmäktige men deltar inte i 

beslutet avseende punkterna 1-12 som beslutas av kommunstyrelsen samt deltar inte i 

beslutet avseende ordförandeförslaget. Karl Henriksson (KD) anmäler att 

Kristdemokraterna yrkar bifall till förvaltningens förslag till beslut i punkterna 1-3 

som ska behandlas av kommunfullmäktige men deltar inte i beslutet avseende 

punkterna 1-12 som beslutas av kommunstyrelsen samt deltar inte i beslutet avseende 

ordförandeförslaget. Bo Källström (L) anmäler att Liberalerna yrkar bifall till 

förvaltningens förslag till beslut i punkterna 1-3 som ska behandlas av 

kommunfullmäktige men deltar inte i beslutet avseende punkterna 1-12 som beslutas 

av kommunstyrelsen samt deltar inte i beslutet avseende ordförandeförslaget. Ingalill 

Söderberg (DP) anmäler att Drevvikenpartiet yrkar bifall till förvaltningens förslag 

till beslut i punkterna 1-3 som ska behandlas av kommunfullmäktige men deltar inte i 

beslutet avseende punkterna 1-12 som beslutas av kommunstyrelsen samt deltar inte i 

beslutet avseende ordförandeförslaget. 

 
Propositioner 

Ordföranden frågar om kommunstyrelsen beslutar i enlighet med förvaltningens 

förslag till beslut och i enlighet med ordförandeförslaget och finner att så är fallet.  

 

Protokollsanteckningar 

Nujin Alacabek (V) lämnar en protokollsanteckning som biläggs protokollet.  

 
Beslutet ska skickas till 

Samtliga nämnder 

Huddinge Samhällsfastigheter AB 

Huge Bostäder AB 
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Sammanträdesdatum Paragraf 

 
Kommunstyrelsen 14 juni 2023 § 5   

    
Diarienummer KS-2022/791.119    

 

 

 

Bygg Kombohus i Huddinge - motion väckt av Nujin Alacabek 
(V), Britt Björneke (V), Niklas Bougt (V), Olov Hamilton (V)  

 
Kommunstyrelsens beslut 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 

Mot bakgrund av kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande, daterat den 3 maj 

2023, anses motionen besvarad. 

 

Sammanfattning 

Den 21 mars 2022 väckte Nujin Alacabek (V), Britt Björneke (V), Niklas Bougt (V) 

och Olov Hamilton (V) motionen Bygg Kombohus i Huddinge. 

Motionärerna yrkar att kommunfullmäktige ska besluta att utreda att bygga 

kombohus som en del av förtätningen i Huddinge. 

Sveriges Allmännytta har upphandlat ett ramavtal med en serie nyckelfärdiga hus 

som medlemmarna kan avropa, kallat Kombohus. Huge Bostäder är medlem i 

Sveriges Allmännytta och har därmed möjlighet att avropa ramavtalet för kombohus. 

I det fall Huge ser möjlighet att uppföra kombohus kommer detta att prövas i 

sedvanlig detaljplanläggning av kommunstyrelsens förvaltning. 

 
Överläggning 

I ärendet yttrar sig Nujin Alacabek (V) och Emil Högberg (S).  

 

Nujin Alacabek (V) yrkar bifall till motionen.  

 

Emil Högberg (S) yrkar bifall till förvaltningens förslag till beslut.  

 

Propositioner 

Ordföranden frågar om kommunstyrelsen beslutar i enlighet med förvaltningens 

förslag till beslut eller i enlighet med Nujin Alacabeks (V) yrkande och finner att 

kommunstyrelsen beslutar i enlighet med förvaltningens förslag till beslut.  

 

Reservationer 

Nujin Alacabek (V) lämnar en skriftlig reservation som biläggs protokollet.  

 
Beslutet ska skickas till 

Huge Bostäder AB 
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Sammanträdesdatum Paragraf 

 
Kommunstyrelsen 14 juni 2023 § 6   

    
Diarienummer KS-2023/1099.109    

 

 

 

Utökning av verksamhetsområden i Huddinge kommun  

 
Kommunstyrelsens beslut 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 

Verksamhetsområden för vattenförsörjning, spillvattenavlopp och dagvattenavlopp i 

enlighet med bilagorna till förvaltningens tjänsteutlåtande daterat 2 maj 2023 

godkänns. 

 

Sammanfattning 

Huddinge kommun är anslutet till Stockholm Vatten AB:s allmänna va-anläggning. 

De områden inom kommunen som betjänas med allmänt vatten och avlopp ingår i 

verksamhetsområden för dessa tjänster. I takt med att kommunen byggs ut måste 

dessa verksamhetsområden utökas med de berörda delarna av kommunen så att va-

anläggningen kan utnyttjas även där. Den 9 mars 2023 beslutade Stockholm Vatten 

AB att godkänna förslag om utökning av verksamhetsområden och att hemställa om 

att Huddinge kommun ska godkänna förslaget till utökning av verksamhetsområden i 

Huddinge, se bilaga 1. 

Ändringar som innebär utvidgande av verksamhetsområdesgränsen för 

vattenförsörjning och spillvattenavlopp i Huddinge, i enlighet med bilaga 2, är 

följande; Vidja etapp 2A och fastigheterna Ellipsen 8, Ångmaskinen 5, Kranbilen 1 

samt Trucken 1. 

Ändringar som innebär utvidgande av verksamhetsområdesgränsen för 

dagvattenavlopp i Huddinge, i enlighet med bilaga 2, är följande fastigheter; 

Ångmaskinen 1, Kranbilen 1 samt Trucken 1. 

Samtliga områden och fastigheter enligt ovan är planlagda. Område Vidja etapp 2A är 

planlagt för bostäder och övriga fastigheter är planlagda för följande; 

Ellipsen 8 är planlagd för idrottsändamål 

Ångmaskinen 5 och Kranbilen 1 är planlagda för kontor och industri 

Trucken 1 är planlagd för handel, kontor och småindustri.  

Markanvändningen för Vidja etapp 2A och respektive fastighet överensstämmer med 

den inriktning som översiktsplanen redovisar samt VA-utbyggnadsprogrammet för 

Huddinge kommun. 

 
Propositioner 

Ordföranden frågar om kommunstyrelsen beslutar i enlighet med 

samhällsbyggnadsutskottets förslag till beslut och finner att så är fallet.  
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Beslutet ska skickas till 

Stockholm Vatten AB 

Kommunstyrelsen 

Natur- och stadsmiljönämnden 
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Sammanträdesdatum Paragraf 

 
Kommunstyrelsen 14 juni 2023 § 7   

    
Diarienummer KS-2023/610.475    

 

 

 

Reglering av infartsparkering på kvartersmark  

 
Kommunstyrelsens beslut 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 

1. Avgift införs för parkering på kvartersmark upplåten för infartsparkering på 

Byalagsvägen, Duettvägen, Huddinge Stationsväg, Kommunalvägen, Stuvsta 

Torgväg, Trångsundsvägen och Regulatorvägen. 

2. Avgiften ska vara 20 kronor för 12 timmar. 

3. Maxbelopp ska vara 40 kronor per dygn. 

4. Kommunstyrelsen ges behörighet att besluta om att justera avgiften i punkten 2 

inom ramen för maxbeloppet enligt punkten 3. 

5. Beslutet enligt punkterna 1 – 4 ovan ersätter fullmäktiges beslut från den 20 juni 

2011, § 136, om reglering av infartsparkering i Huddinge (KS-2011/409.449). 

 

Sammanfattning 

Huddinge kommun har sedan år 2011 haft avgift på kommunens infartsparkeringar 

för bil. Dock avgiftsfritt för resenärer med aktiv periodbiljett. Under år 2022 tog 

Region Stockholm fram ett nytt reskort (gröna kortet) och påbörjade en utfasning av 

Access-kortet. Region Stockholm valde att inte utveckla en lösning för att kunna 

erbjuda avgiftsfri parkering för pendlare med det gröna kortet. Huddinge kommun 

beslutade därför att göra infartsparkeringarna avgiftsfria i samband med att Access-

kortet slutade säljas den 9 maj 2022. 

Sedan infartsparkeringarna gjordes avgiftsfria har Huddinge kommun fört dialog med 

Region Stockholm om möjligheten att ta fram motsvarande lösning för det gröna 

kortet som fanns för Access-kortet. I dagsläget finns ingen fastställd tidplan för när en 

sådan lösning kan finnas framtagen och driftsatt. Samtidigt har det inkommit flera 

klagomål från pendlare som inte kan hitta ledig parkeringsplats då trycket på 

infartsparkeringarna ökat ytterligare sedan avgiften tagits bort. Parallellt med att 

diskussioner förts med Region Stockholm har en översyn gjorts om övriga alternativ 

för reglering av infartsparkeringarna. Följande principer för reglering har utvärderats: 

Fortsatt avgiftsfria infartsparkeringar 

Avgift för samtliga användare 

Avgiftsfritt för pendlare med aktiv periodbiljett, avgift för övriga 

Avgift för pendlare med aktiv periodbiljett, parkeringsförbud för övriga 

Förvaltningen anser att reglering med avgift för samtliga användare är det bästa 

alternativet för att tillgängliggöra fler lediga parkeringsplatser och styra mot att rätt 

användare får tillgång till infartsparkeringarna. För valet av avgiftsnivå bedömer 
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förvaltningen att 20 kronor för 12 timmar parkering är en lämplig nivå. Det är inom 

tidigare beslutat maxbelopp och något lägre än avgiften på närliggande 

infartsparkeringar i Stockholms stad. 

 
Överläggning 

I ärendet yttrar sig Felix Byström (SD), Karl Henriksson (KD), Love Bergström (M), 

Emil Högberg (S), Bo Källström (L), Henrik Juhlin (C), Nujin Alacabek (V) och 

Daniel Dronjak (M).  

 

Karl Henriksson (KD) yrkar avslag på ärendet.  

Love Bergström (M) och Bo Källström (L) biträder Karl Henrikssons (KD) 

avslagsyrkande. 

 

Emil Högberg (S) yrkar bifall till förvaltningens förslag till beslut.   

 
Propositioner 

Ordföranden frågar om kommunstyrelsen beslutar i enlighet med förvaltningens 

förslag till beslut eller i enlighet med Karl Henrikssons (KD) avslagsyrkande och 

finner att kommunstyrelsen beslutar i enlighet med förvaltningens förslag till beslut.  

 
Reservationer 

Karl Henriksson (KD), Bo Källström (L) och Daniel Dronjak (M) reserverar sig till 

förmån för eget förslag.  

 
Protokollsanteckningar 

Felix Byström (SD) lämnar en protokollsanteckning som biläggs protokollet.  
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Sammanträdesdatum Paragraf 

 
Kommunstyrelsen 14 juni 2023 § 8   

    
Diarienummer KS-2023/992.214    

 

 

 

Intentionsavtal och ändringsavtal till exploateringsavtal 
avseende fastigheterna Kurvan 2 och Kurvan 5  

 
Kommunstyrelsens beslut 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 

1. Ändringsavtal till exploateringsavtal mellan Huddinge kommun, IKEA Fastigheter 

AB och Ingka Centres Stockholm AB inom kommundelen Kungens kurva i 

Huddinge kommun godkänns i enlighet med bilaga 2 till kommunstyrelsens 

förvaltnings tjänsteutlåtande daterat den 3 maj 2023. 

2. Kommunstyrelsen bemyndigas att besluta och godkänna framtida tilläggsavtal 

och/eller ändringsavtal till exploateringsavtal (KS-2016/1337). 

Kommunstyrelsens beslut 

Intentionsavtal mellan Huddinge kommun, IKEA Fastigheter AB och Ingka Centres 

Stockholm AB inom kommundelen Kungens kurva i Huddinge kommun godkänns i 

enlighet med bilaga 1 till kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande daterat den 

3 maj 2023. 

 

Sammanfattning 

Kommunfullmäktige beslutade den 12 juni 2017 att anta detaljplan för fastigheterna 

Kurvan 2 och 5 i kommundelen Kungens kurva. Detaljplanen omfattar det område 

där IKEA:s varuhus och Kungens kurva Shoppingcenter är belägna. 

Kommunfullmäktige beslutade vid samma sammanträde att godkänna ett 

exploateringsavtal mellan, å ena sidan, kommunen och, å andra sidan, IKEA 

Fastigheter AB samt Ingka Centers Stockholm AB. Avtalet reglerar genomförandet 

av detaljplanen. Det finns frågor i exploateringsavtalet som ännu inte slutreglerats 

mellan parterna och avtalet är därför fortfarande gällande. 

IKEA Fastigheter AB och Ingka Centers Stockholm AB ansökte år 2021 om 

planbesked för Kurvan 2 och 5. Syftet med den av bolagen föreslagna planläggningen 

var i första hand att möjliggöra utökad lager- och logistikhantering vid IKEA-

varuhuset. Kommunstyrelsen lämnade positivt planbesked den 29 oktober 2021 § 10. 

Planläggningen av Kurvan 2 och 5 föreslås nu startas. Ett förslag till intentionsavtal 

mellan kommunen samt IKEA Fastigheter AB och Ingka Centres Stockholm AB har 

därför tagits fram. Avtalsförslaget anger bland annat att bolagen ska erlägga 

ersättning till kommunen avseende övergripande infrastruktur i Kungens kurva och 

medfinansieringsersättning för Spårväg syd. Ersättningen ska erläggas i proportion 

till den byggrätt som kan tillkomma genom planändringen. 
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Utöver intentionsavtalet har ett förslag till ändringsavtal till det redan gällande 

exploateringsavtalet mellan kommunen samt IKEA Fastigheter AB och Ingka Centres 

Stockholm AB upprättats. Förslaget har tagits fram efter önskemål från bolagen. 

Enligt förslaget får bolagen, på vissa villkor, överlåta exploateringsavtalet på andra 

bolag inom samma koncern utan kommunens skriftliga medgivande. 

Avtalen bedöms inte innebära några kostnader för kommunen. 

För att framtida ändrings- och/eller tilläggsavtal till exploateringsavtal ska kunna 

godkännas och beslutas av kommunstyrelsen krävs det att kommunfullmäktige 

särskilt bemyndigar kommunstyrelsen att fatta sådana beslut. 

 
Propositioner 

Ordföranden frågar om kommunstyrelsen beslutar i enlighet med 

samhällsbyggnadsutskottets förslag till beslut och finner att så är fallet.  

 
 



 

KOMMUNSTYRELSEN SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
  SIDA 

  19 (56) 
 

 

Signaturer: Ordförande Justerare Utdragsbestyrkande: datum och signatur 

    

 

 

 
Sammanträdesdatum Paragraf 

 
Kommunstyrelsen 14 juni 2023 § 9   

    
Diarienummer KS-2022/1095.313    

 

 

 

Ändring av detaljplan för fastigheten Kurvan 2 och 5 inom 
kommundelen Kungens kurva – beslut om planuppdrag  

 
Kommunstyrelsens beslut 

Kommunstyrelsen ger kommunstyrelsens förvaltning i uppdrag att pröva ändring av 

detaljplan för fastigheten Kurvan 2 och 5 inom kommundelen Kungens kurva i 

enlighet med kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande daterat 2023-05-03. 

 

Sammanfattning 

Syftet med att ändra detaljplanen för fastigheten Kurvan 2 och 5 i Kungens kurva är 

att öka byggrätten inom fastigheten för att bättre kunna hantera varuhusets logistik. 

Vidare ska den sammanbyggnad av Ikeavaruhuset och Kungens kurva 

shoppingcenter, som möjliggörs i gällande detaljplan genom en överbyggnad av 

Modulvägen, studeras för att fungera med det befintliga varuhuset. Totalt rör det sig 

om ca 20 000 kvadratmeter byggrätt som ska prövas i planen, varav ca 10 000 är för 

logistikcenter och ca 10 000 för sammanbyggnad av Ikeavaruhuset och Kungens 

kurva shoppingcenter. Gällande detaljplans x-områden ska bevaras för att säkerställa 

allmänhetens möjligheter att röra sig inom och igenom planområdet. Om det prövas 

lämpligt kan x-områdena även ges ny utbredning. Även prickmarken ska anpassas, 

dels för att anpassas efter befintliga förhållanden och dels till nya planerade 

byggnader. 

Förslaget stämmer överens med översiktsplanen samt med den utvecklingsplan som 

varit på samråd under 2021. De föreslagna ändringarna föranleder preliminärt ingen 

betydande miljöpåverkan varför en miljökonsekvensbeskrivning inte behöver 

upprättas. 

 
Propositioner 

Ordföranden frågar om kommunstyrelsen beslutar i enlighet med 

samhällsbyggnadsutskottets förslag till beslut och finner att så är fallet.  

 
Beslutet ska skickas till 

IKEA fastigheter AB, Ingka Centers Stockholm AB 
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Kommunstyrelsen 14 juni 2023 § 10   

    
Diarienummer KS-2021/1430.104    

 

 

 

Promenadbrygga runt Trehörningen - svar på 
Huddingeförslag  

 
Kommunstyrelsens beslut 

Med hänvisning till vad som sägs i kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande, 

daterat den 3 maj 2023, anses Huddingeförslaget vara besvarat. 

 

Sammanfattning 

I Huddingeförslaget ”Promenadbrygga runt Trehörningen” föreslås att en enkel och 

tillgänglig promenadslinga anläggs runt sjön Trehörningen. Frågan har delvis 

hanterats tidigare i samband med ett medborgarförslag från år 2013 ”Naturområdet 

kring sjön Trehörningen” (KS-2013/458.821). 

Kommunstyrelsens förvaltning har inhämtat synpunkter från miljö- och 

bygglovsförvaltningen som lyfter i sitt yttrande att en promenadslinga ligger helt i 

linje med förvaltningens arbete med att få ut människor i naturen. Möjligheten till 

god tillgänglighet är dessvärre starkt begränsad i Orlångens naturreservat på grund av 

terrängen påpekar förvaltningen. Miljö- och bygglovsförvaltningen framhäver även 

andra svårigheter med krav på dispenser från strandskydd. Miljö- och 

bygglovsförvaltningen menar vidare att flytbryggor eller bergfasta bryggor inte är 

möjliga där strandskydd råder. 

Kommunstyrelsens förvaltning är positiva till förslag som innebär förbättrad tillgång 

för människor till närnatur och vattenkontakt. Storängens planerade utbyggnad 

medför en ökad befolkningsmängd och ett ökat behov av tätortsnära natur. 

Förvaltningen anser dock att ett promenadstråk runt hela sjön är svårgenomförbart på 

grund av strandskydd, ägarförhållanden, kuperad terräng samt reservats-

bestämmelser. Förvaltningen ser däremot att enklare utökning kring det befintliga 

gångstråket skulle kunna vara möjlig. Detta stråk finns redan föreslaget i kommunens 

nuvarande parkprogram. 

  

Överläggning 

I ärendet yttrar sig Love Bergström (M), Tomas Selin (C), Karl Henriksson (KD) och 

Bo Källström (L).  

 

Love Bergström (M) yrkar bifall det gemensamma tilläggsyrkandet med (KD) och 

(L) som biläggs protokollet. 

Karl Henriksson (KD) och Bo Källström (L) biträder det gemensamma yrkandet med 

(M).  
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Tomas Selin (C) yrkar dels bifall till förvaltningens förslag till beslut, dels avslag på 

det gemensamma yrkandet från (M), (L) och (KD). 

 
Propositioner 

Ordföranden frågar om kommunstyrelsen beslutar i enlighet med förvaltningens 

förslag till beslut och finner att så är fallet.  

 

Ordföranden frågar om kommunstyrelsen bifaller eller avslår Love Bergströms (M) 

tilläggsyrkande och finner att kommunstyrelsen avslår tilläggsyrkandet.  

 
Reservationer 

Love Bergström (M), Karl Henriksson (KD) och Bo Källström (L) reserverar sig till 

förmån för eget förslag.  

 
Protokollsanteckningar 

Tomas Selin (C) lämnar en protokollsanteckning som biläggs protokollet.  

 
Beslutet ska skickas till 

Förslagsställaren 

Miljö- och bygglovsförvaltningen 
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Sammanträdesdatum Paragraf 

 
Kommunstyrelsen 14 juni 2023 § 11   

    
Diarienummer KS-2023/872.109    

 

 

 

Svar på remiss av Boverkets förslag till föreskrifter om 
översiktsplan, med konsekvensutredning  

 
Kommunstyrelsens beslut 

Bifogat yttrande enligt bilaga 1 till kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande, 

daterat den 2 maj 2023, överlämnas till Boverket som Huddinge kommuns svar på 

remissen av ”Boverkets förslag till föreskrifter om översiktsplan; med 

konsekvensutredning”. 

 

Sammanfattning 

Boverket har tagit fram ett förslag till föreskrifter för översiktsplaner, som innehåller 

regler om hur informationen i olika delar av en digital översiktsplan ska definieras 

och identifieras. I bestämmelsen regleras att all information i en översiktsplan ska 

kunna ingå i en överföring av digital information samt att all information i en 

översiktsplan ska vara lägesbestämd, vilket innebär att det utifrån den digitala 

informationen ska gå att utläsa vilka ställningstaganden som gäller för vilken plats. 

Boverket bedömer att förslaget får konsekvenser för både statliga, regionala, 

kommunala och privata aktörer, men att de i huvudsak är positiva. 

Kommunstyrelsens förvaltning anser att det är angeläget att främja digitala arbetssätt, 

men ser att förslaget till föreskrifter är otydligt på ett antal punkter, där 

konsekvenserna för kommunerna riskerar att bli stora. Otydligheter gäller bland annat 

hur textmängder i en översiktsplan kan presenteras, samt hur långtgående 

möjligheterna till lokala anpassningar kommer att vara. Förvaltningen ser en att en 

alltför långtgående enhetlighet kring enhet kan leda till att översiktsplanen riskerar att 

förlora sin strategiska funktion som planeringsinstrument. Tidplanen för när 

föreskrifterna ska vara på plats är i nuläget oroväckande kort och det vore olyckligt 

att stressa fram tvingande föreskrifter som riskerar att vara otydliga. 

 
Propositioner 

Ordföranden frågar om kommunstyrelsen beslutar i enlighet med 

samhällsbyggnadsutskottets förslag till beslut och finner att så är fallet.  

 
Beslutet ska skickas till 

Boverket 
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Kommunstyrelsen 14 juni 2023 § 12   

    
Diarienummer KS-2023/1122.109    

 

 

 

Remiss inför trafikförändringar i SL-trafiken 2023/2024 (T24), 
svar på remiss från Trafikförvaltningen   

 
Kommunstyrelsens beslut 

Kommunstyrelsen godkänner förvaltningens förslag till yttrande gällande Remiss 

inför trafikförändringar i SL-trafiken 2023/2024 (T24) enligt bilaga 1 till 

tjänsteutlåtande daterat den 12 maj 2023. 

 

Sammanfattning 

Trafikförvaltningen, Region Stockholm har sänt över den årliga remissen med en 

bruttolista med förslag på trafikförändringar i SL-trafiken inför tidtabellsskiftet 

december 2023. Trafikförvaltningen efterfrågar nu synpunkter på och prioriteringar 

av förslagen utifrån den kunskap, erfarenhet och lokalkännedom som finns i bland 

annat kommunerna. 

I remissen presenterar trafikförvaltningen förslag på trafikförändringar för alla 

trafikslag. Det som berör Huddinge är förändringar gällande tunnelbana, pendeltåg 

och busstrafik. För busstrafiken föreslås minskat utbud på fem busslinjer (705, 707, 

710, 740, 172) samt att fem busslinjer läggs ned (722, 737, 151, 743, 745) varav tre 

inte har hållplatsstopp i Huddinge. Vidare föreslås reducerad trafik på tunnelbanans 

röda linje i mellan- och kvällstrafik. Det öppnas även upp för en smärre justering av 

utbudet på pendeltågets Södertäljelinje under framför allt mellantrafik och sommaren. 

Kommunstyrelsens förvaltning anser att utbudet på linje 705 ska kvarstå. Detta för att 

säkerställa ett tillräckligt utbud även för resor på tidig morgon och sen kväll. 

Förvaltningen ser inte positivt på neddragningarna på linje 707, 710, 740 och 

nedläggning av linje 737 och konstaterar att samtliga av dessa linjer trafikerar 

Kungens kurva. Förvaltningen är i sammanhanget särskilt kritiska till det minskade 

utbudet på linje 707 då neddragningar på sträckan Fruängen- Skärholmen försämrar 

tillgängligheten till Segeltorp och Kungens kurva och riskerar leda till trängsel vissa 

tider. 

 
Överläggning 

I ärendet yttrar sig Nujin Alacabek (V), Ingalill Söderberg (DP), Emil Högberg (S), 

Daniel Dronjak (M), Karl Henriksson (KD) och Bo Källström (L).  

 

Emil Högberg (S) yrkar bifall till förvaltningens förslag till beslut.  

 

Nujin Alacabek (V) yrkar bifall till eget förslag som biläggs protokollet.  
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Daniel Dronjak (M) yrkar bifall till det gemensamma tilläggsyrkandet med (KD) och 

(L) som biläggs protokollet.  

Karl Henriksson (KD) och Bo Källström (L) biträder det gemensamma yrkandet med 

(M).  

 
Propositioner 

Ordföranden frågar om kommunstyrelsen beslutar i enlighet med förvaltningens 

förslag till beslut eller i enlighet med Nujin Alacabeks (V) yrkande i punkten 2 och 

finner att kommunstyrelsen beslutar i enlighet med förvaltningens förslag till beslut.  

 

Ordföranden frågar om kommunstyrelsen avslår eller bifaller Nujin Alacabeks (V) 

yrkande i punkten 1 och finner att kommunstyrelsen avslår Nujin Alacabeks (V) 

yrkande i punkten 1.  

 

Ordföranden frågar om kommunstyrelsen avslår eller bifaller Daniel Dronjaks (M) 

yrkande och finner att kommunstyrelsen avslår yrkandet.  

 
Reservationer 

Daniel Dronjak (M), Karl Henriksson (KD), Bo Källström (L) och Nujin Alacabek 

(V) reserverar sig till förmån för eget förslag.  

 
Beslutet ska skickas till 

Kommunstyrelsen 

Miljö- och bygglovsförvaltningen 
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Kommunstyrelsen 14 juni 2023 § 13   

    
Diarienummer KS-2023/828.352    

 

 

 

Remiss Regionalt trafikförsörjningsprogram för Stockholms 
län 2035, TN 2023-0159 - svar på remiss från 
Trafikförvaltningen  

 
Kommunstyrelsens beslut 

Kommunstyrelsen godkänner förvaltningens förslag till yttrande gällande Remiss 

Regionalt trafikförsörjningsprogram för Stockholms län 2035, TN 2023-0159 enligt 

bilaga 1 till tjänsteutlåtande daterat den 3 maj 2023. 

 

Sammanfattning 

Region Stockholm remitterar förslag på nytt regionalt trafikförsörjningsprogram med 

målhorisont 2035. Programmets innehåll och inriktning beskriver framtida 

behovsbild, mål för kollektivtrafiken 2035 samt gemensam väg framåt. Region 

Stockholm ber remissinstanserna att återkomma med synpunkter på den övergripande 

riktning som beskrivs genom målen, men också på den behovsbild som målas upp 

och knäckpunkterna i genomförandet. 

Förvaltningen anser att programmet på övergripande nivå är tydligt, bra strukturerat 

och på ett pedagogiskt sätt beskriver hur detta styrdokument hänger samman med 

andra relevanta styrdokument inom Region Stockholm. 

Förvaltningen anser att vikten av kollektivtrafikens roll för kommunens 

bebyggelseplanering samt fritidsresandets ökade betydelse behöver lyftas ytterligare i 

programmet. Vidare har förvaltningen synpunkter på dokumentets mål och 

målstruktur där förtydliganden och kompletteringar efterfrågas. Ansvarsfördelning, 

samverkan och finansiering är aspekter som förvaltningen bedömer som viktiga i den 

gemensamma vägen framåt. 

 
Överläggning 

I ärendet yttrar sig Martin Nigals (SD), Tomas Selin (C), Emil Högberg (S), Karl 

Henriksson (KD), Nujin Alacabek (V), Felix Byström (SD) och Bo Källström (L). 

 

Martin Nigals (SD) yrkar bifall till eget förslag som biläggs protokollet.  

 

Tomas Selin (C) yrkar dels bifall till förvaltningens förslag till beslut, dels avslag på 

Martin Nigals (SD) yrkande.  

 

Emil Högberg (S) biträder Tomas Selins (C) yrkanden.  
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Propositioner 

Ordföranden frågar om kommunstyrelsen beslutar i enlighet med förvaltningens 

förslag till beslut och finner att så är fallet.  

 

Ordföranden frågar om kommunstyrelsen avslår eller bifaller Martin Nigals (SD) 

yrkande och finner att kommunstyrelsen avslår yrkandet.  

 
Reservationer 

Martin Nigals (SD) reserverar sig till förmån för eget förslag.  

 

Protokollsanteckningar 

Nujin Alacabek (V) lämnar en protokollsanteckning som biläggs protokollet.  

 
Beslutet ska skickas till 

Region Stockholm 
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Kommunstyrelsen 14 juni 2023 § 14   

    
Diarienummer KS-2023/1114.259    

 

 

 

Rivning av exploateringsfastighet, Stuvsta torgväg 11, Älgen 
14  

 
Kommunstyrelsens beslut 

1. Förvaltningen får i uppdrag att för Stuvsta torgväg 11, Älgen 14 ansöka om 

rivningslov. 

2. Förvaltningen får i uppdrag att för Stuvsta torgväg 11, Älgen 14 efter beviljat 

rivningslov verkställa rivning av byggnaden. 

3. Kostnaden för rivning uppgår till 0,8 mnkr. Finansiering sker genom att omfördela 

0,8 mnkr 2023 från reserverade medel för tillkommande lokalkostnader. 

 

Sammanfattning 

Kommunen äger fastigheter som utgör markreserv inför kommande 

samhällsutveckling. Stuvsta torgväg 11, Älgen 14 är ett av kommunens strategiska 

fastighetsobjekt som ska behållas för utveckling och utbyggnad av bostäder, lokaler 

och infrastruktur. 

Byggnaden på fastigheten är vakant och i mycket dåligt skick, kräver stora 

underhållsinsatser vilket leder till ekonomiska underskott i fortsatt brukande och 

förvaltning. 

Förvaltningen föreslår att efter ett beviljat rivningslov verkställa rivning av 

byggnaden 

 
Överläggning 

I ärendet yttrar sig Emil Högberg (S), Love Bergström (M), Annie Östlund (C), Bo 

Källström (L) och Martin Nigals (SD).  

 

Emil Högberg (S) yrkar bifall till förvaltningens förslag till beslut.  

 

Love Bergström (M) yrkar bifall till det gemensamma förslaget med (L) som biläggs 

protokollet. 

Bo Källström (L) biträder det gemensamma yrkandet med (M). 

 

Martin Nigals (SD) biträder yrkandet från (M) och (L).  
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Propositioner 

Ordföranden frågar om kommunstyrelsen beslutar i enlighet med förvaltningens 

förslag till beslut eller i enlighet med yrkandet från Love Bergström (M) och finner 

att kommunstyrelsen beslutar i enlighet med förvaltningens förslag till beslut.  

 
Reservationer 

Love Bergström (M), Bo Källström (L) och Martin Nigals (SD) reserverar sig till 

förmån för eget förslag.  
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Sammanträdesdatum Paragraf 

 
Kommunstyrelsen 14 juni 2023 § 15   

    
Diarienummer KS-2023/1115.259    

 

 

 

Rivning av exploateringsfastighet, Stuvsta torgväg 13, Älgen 
13  

 
Kommunstyrelsens beslut 

1. Förvaltningen får i uppdrag att för Stuvsta Torgväg 13, Älgen 13 ansöka om 

rivningslov. 

2. Förvaltningen får i uppdrag att för Stuvsta Torgväg 13, Älgen 13 efter beviljat 

rivningslov verkställa rivning av byggnaden. 

3. Kostnaden för rivning uppgår till 0,9 mnkr. Finansiering sker genom att omfördela 

0,9 mnkr 2023 från reserverade medel för tillkommande lokalkostnader. 

 

Sammanfattning 

Kommunen äger fastigheter som utgör markreserv inför kommande 

samhällsutveckling. Stuvsta Torgväg 13, Älgen 13, är ett av kommunens strategiska 

fastighetsobjekt som ska behållas för utveckling och utbyggnad av bostäder, lokaler 

och infrastruktur. 

Byggnaden på fastigheten är vakant och i mycket dåligt skick, kräver stora 

underhållsinsatser vilket leder till ekonomiska underskott i fortsatt brukande och 

förvaltning. 

Förvaltningen föreslår att efter ett beviljat rivningslov verkställa rivning av 

byggnaden. 

 
Överläggning 

I ärendet yttrar sig Emil Högberg (S), Love Bergström (M), Bo Källström (L) och 

Martin Nigals (SD).  

 

Emil Högberg (S) yrkar bifall till förvaltningens förslag till beslut.  

 

Love Bergström (M) yrkar bifall till det gemensamma förslaget med (L) som biläggs 

protokollet. 

Bo Källström (L) biträder det gemensamma yrkandet med (M). 

 

Martin Nigals (SD) biträder yrkandet från (M) och (L).  
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Propositioner 

Ordföranden frågar om kommunstyrelsen beslutar i enlighet med förvaltningens 

förslag till beslut eller i enlighet med yrkandet från Love Bergström (M) och finner 

att kommunstyrelsen beslutar i enlighet med förvaltningens förslag till beslut.  

 
Reservationer 

Love Bergström (M), Bo Källström (L) och Martin Nigals (SD) reserverar sig till 

förmån för eget förslag.  
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Sammanträdesdatum Paragraf 

 
Kommunstyrelsen 14 juni 2023 § 16   

    
Diarienummer KS-2023/1116.259    

 

 

 

Rivning av exploateringsfastighet, Kometvägen 2, Stuten 9  

 
Kommunstyrelsens beslut 

Kommunstyrelsen återremitterar ärendet. 

 

Sammanfattning 

Kommunen äger fastigheter som utgör markreserv inför kommande 

samhällsutveckling. Kometvägen 2, med fastighetsbeteckning Stuten 9, är ett av 

kommunens strategiska fastighetsobjekt som ska behållas för utveckling och 

utbyggnad av bostäder, lokaler och infrastruktur. 

Byggnaden på fastigheten är vakant och i mycket dåligt skick, kräver stora 

underhållsinsatser vilket leder till ekonomiska underskott i fortsatt brukande och 

förvaltning. 

Förvaltningen föreslår att efter ett beviljat rivningslov verkställa rivning av 

byggnaden. 

 
Överläggning 

I ärendet yttrar sig Emil Högberg (S), Love Bergström (M) och Nujin Alacabek (V). 

 

Emil Högberg (S) yrkar att kommunstyrelsen återremitterar ärendet i enlighet med 

ordförandeförslaget som biläggs protokollet.  

 

Love Bergström (M) yrkar i första hand på återremiss och i andra hand enligt eget 

förslag som biläggs protokollet. 

 

Nujin Alacabek (V) biträder Emil Högbergs (S) yrkande.  

 
Propositioner 

Ordföranden frågar kommunstyrelsen om ärendet ska avgöras idag eller 

återremitteras och finner att ärendet ska återremitteras.  
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Sammanträdesdatum Paragraf 

 
Kommunstyrelsen 14 juni 2023 § 17   

    
Diarienummer KS-2023/313.352    

 

 

 

Yttrande över PM Port Miljöpåverkan och utredningsområde 
Väg 226/571 Pålamansvägen Trafikplats Högskolan – Tillägg 
till samrådsunderlag för ändring av vägplan  

 
Kommunstyrelsens beslut 

Bifogat skrivelse till kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande enligt bilaga 1 

överlämnas till Trafikverket som Huddinge kommuns yttrande över PM Port 

Miljöpåverkan och utredningsområde Väg 226/571 Pålamansvägen Trafikplats 

Högskolan – Tillägg till samrådsunderlag för ändring av vägplan. 

 

Sammanfattning 

Huddinge kommun har beretts möjlighet att yttra sig över PM Port Miljöpåverkan 

och utredningsområde Väg 226/571 Pålamansvägen Trafikplats Högskolan. 

PM:ets syfte är att utgöra ny tilläggsinformation till berörda kommuner samt 

Länsstyrelsen inför beslut om betydande miljöpåverkan vid ändring av vägplan. 

Förvaltningen anser att förslaget innebär ytterligare negativ påverkan på miljön och 

bedömer att en trevägskorsning skulle innebära mindre miljöbelastning. 

Förvaltningen föreslår att bifogat skrivelse till kommunstyrelsens förvaltnings 

tjänsteutlåtande enligt bilaga 1 överlämnas till Trafikverket som Huddinge kommuns 

yttrande över PM Port Miljöpåverkan och utredningsområde Väg 226/571 

Pålamansvägen Trafikplats Högskolan – Tillägg till samrådsunderlag för ändring av 

vägplan. 

 
Propositioner 

Ordföranden frågar om kommunstyrelsen beslutar i enlighet med 

samhällsbyggnadsutskottets förslag till beslut och finner att så är fallet.  

 
Beslutet ska skickas till 

Trafikverket 
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Sammanträdesdatum Paragraf 

 
Kommunstyrelsen 14 juni 2023 § 18   

    
Diarienummer KS-2022/2981.119    

 

 

 

Stärk arbetet mot våld i nära relationer – svar på motion väckt 
av Felix Byström (SD), Alexandra Ghialamas (SD), Anki 
Blomqvist (SD) och Sven Pernils (SD)  

 
Kommunstyrelsens beslut 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 

Med hänvisning till kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande, daterat den 3 

maj 2023, avslås motionen. 

 

Sammanfattning 

Felix Byström (SD), Alexandra Ghialamas (SD), Anki Blomqvist (SD) och Sven 

Pernils (SD) har den 7 november 2023 väckt en motion i kommunfullmäktige om att 

stärka arbetet mot våld i nära relationer. 

Motionärerna yrkar att Huddinge kommun tar initiativ för att vara en del av polisens 

projekt I gemensam organisation mot relationsvåld (IGOR). 

Motionen har remitterats till socialnämnden för yttrande. 

Redan idag pågår ett gediget arbete i Huddinge kommun för att nå målet att våld i 

nära relationer ska upphöra. I likhet med socialnämnden anser därför 

kommunstyrelsens förvaltning att samverkan inom detta område ska fortsätta 

utvecklas utifrån de upprättade och fastlagda handlingsplaner och aktiviteter som 

redan finns i kommunen. 

Vad gäller IGOR är det inte aktuellt för Huddinge kommun att ingå som en part då 

detta är ett pilotprojekt mellan polisområde Stockholm city och socialtjänsten vid 

Södermalms stadsdelsförvaltning som endast omfattar ett avgränsat geografiskt 

område (Södermalm). 

Förvaltningen föreslår att motionen ska avslås. 

 
Överläggning 

I ärendet yttrar sig Felix Byström (SD), Karl Henriksson (KD) och Aza Cheragwandi 

(S). 

 

Felix Byström (SD) yrkar bifall till motionen. 

 

Aza Cheragwandi (S) yrkar bifall till förvaltningens förslag till beslut.  



 

KOMMUNSTYRELSEN SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
  SIDA 

  34 (56) 
 

 

Signaturer: Ordförande Justerare Utdragsbestyrkande: datum och signatur 

    

 

 
Propositioner 

Ordföranden frågar om kommunstyrelsen beslutar i enlighet med förvaltningens 

förslag till beslut eller i enlighet med Felix Byströms (SD) yrkande och finner att 

kommunstyrelsen beslutar i enlighet med förvaltningens förslag till beslut.  

 
Reservationer 

Felix Byström (SD) reserverar sig till förmån för eget förslag.  

 
Protokollsanteckningar 

Karl Henriksson (KD) lämnar en protokollsanteckning som biläggs protokollet.  

 
Beslutet ska skickas till 

Socialnämnden 
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Sammanträdesdatum Paragraf 

 
Kommunstyrelsen 14 juni 2023 § 19   

    
Diarienummer KS-2019/2393.112    

 

 

 

Revidering av Huddinge kommuns lokala 
ordningsföreskrifter, HKF 1100  

 
Kommunstyrelsens beslut 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 

1. Lokala ordningsföreskrifter för Huddinge kommun – HKF 1100 – ska ha lydelse 

som framgår av bilaga 1 till kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande daterat 

den 18 april 2023, med följande ändring av första stycket i 20 §: 

20 § Förbud mot raketer, smällare och andra fyrverkeriartiklar Det krävs polistillstånd 

för att använda raketer, smällare och andra fyrverkeriartiklar i Huddinge kommun 

utom på valborgsmässoafton och nyårsafton mellan klockan 16.00 och 02.00 

efterföljande dag. Däremot är det förbjudet att använda raketer, smällare och andra 

fyrverkeriartiklar närmare än 100 meter från sjukhus, gruppbostäder inom LSS och 

äldreboenden.  

Se bilaga 3 som visar var dessa är belägna och var 100-meters gränsen går. 

2. Nu beslutade lokala ordningsföreskrifter träder i kraft 9 oktober 2023. Vid samma 

datum upphör de gamla föreskrifterna att gälla.  

 

Sammanfattning 

Nu gällande allmänna lokala ordningsföreskrifter trädde i kraft 1996 och har sedan 

dess reviderats vid ett flertal tillfällen, senast den 9 maj 2005. De allmänna lokala 

ordningsföreskrifterna syftar till att säkerställa den lokala ordningen i kommunen och 

grundas på och utgår från vad som anges i ordningslagen (1993:1617). Nu nämnda 

lag är från 1993 och har i vissa avseenden uppdaterats och kompletterats med praxis. 

Huddinge kommun har under samma tidsperiod utvecklats och kartor, bilagda nu 

gällande lokala ordningsföreskrifter som bilaga 1-6, behöver uppdateras dels utifrån 

de förändringar som har skett i stadsmiljön och dels utifrån bestämmelser i 

ordningslagen. Mot denna bakgrund har kommunstyrelsens förvaltning tagit fram ett 

förslag till reviderade lokala ordningsföreskrifter. Förslagets har skickats på remiss 

till Polismyndigheten, SL regionens trafikförvaltning, Svenska kyrkan, Stockholm 

stad, Södertörns brandförsvarsförbund, samtliga nämnder i Huddinge kommun samt 

kommunens trygghets- och delaktighetsberedning och har omarbetats utifrån 

inkomna synpunkter. 

Kommunstyrelsens förvaltning har i så stor utsträckning som möjligt beaktat 

remissinstansernas synpunkter och förslag till ändringar. Med anledning av svaren 

från en del remissinstansers yttranden lämnar kommunstyrelsens förvaltning vissa 

förtydliganden avseende regelverket för lokala ordningsföreskrifter. 
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Ärendet ska beslutas av kommunfullmäktige och skickas därefter till Länsstyrelsen 

för prövning om huruvida beslutade ändringar följer bestämmelserna i ordningslagen. 

 
Överläggning 

I ärendet yttrar sig Tomas Selin (C), Daniel Dronjak (M), Lars Björkman (HP), 

Ingalill Söderberg (DP), Aza Cheragwandi (S), Christian Stulen (HP), Felix Byström 

(SD), Henrik Juhlin (C), Karl Henriksson (KD), Annie Östlund (C), Martin Nigals 

(SD), Emil Högberg (S), Nujin Alacabek (V), Bo Källström (L), Anders Lönroth 

(MP) och Sara Heelge Vikmång (S).  

 

Tomas Selin (C) yrkar bifall dels till förvaltningens förslag till beslut, dels till 

ordförandeförslaget som biläggs protokollet.  

 

Aza Cheragwandi (S), Christian Stulen (HP), Anders Lönroth (MP) och Nujin 

Alacabek (V) yrkar bifall till ordförandeförslaget.  

 

Ingalill Söderberg (DP) yrkar bifall till det gemensamma tilläggsyrkandet med (M), 

(KD) och (L). 

Karl Henriksson (KD) biträder det gemensamma tilläggsyrkandet med (M), (L) och 

(DP) samt yrkar avslag på ordförandeförslaget.  

Daniel Dronjak (M) biträder det gemensamma tilläggsyrkandet med (KD), (L) och 

(DP) samt yrkar avslag på ordförandeförslaget.  

Bo Källström (L) biträder det gemensamma tilläggsyrkandet med (M), (KD) och 

(DP) samt yrkar avslag på ordförandeförslaget.  

 

Felix Byström (SD) biträder yrkandet från (M), (KD), (DP) och (L).  

 

Martin Nigals (SD) yrkar avslag på ordförandeförslaget.  

 
Propositioner 

Ordföranden frågar om kommunstyrelsen beslutar i enlighet med förvaltningens 

förslag till beslut eller i enlighet med ordförandeförslagets punkt 1 och finner att 

kommunstyrelsen beslutar i enlighet med ordförandeförslagets punkt 1.  

 

Ordföranden frågar därefter om kommunstyrelsen beslutar i enlighet med 

ordförandeförslagets punkt 2 och finner att så är fallet.  

 

Ordföranden frågar om kommunstyrelsen avslår eller bifaller Ingalill Söderbergs 

(DP) tilläggsyrkande och finner att kommunstyrelsen avslår tilläggsyrkandet.  

 
Reservationer 

Daniel Dronjak (M), Karl Henriksson (KD), Bo Källström (L) och Ingalill Söderberg 

(DP) lämnar en skriftlig reservation som biläggs protokollet.    

 

Felix Byström (SD) lämnar en skriftlig reservation som biläggs protokollet.  
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Protokollsanteckningar 

Ingalill Söderberg (DP) lämnar en protokollsanteckning som biläggs protokollet.  

 
Beslutet ska skickas till 

Länsstyrelsen i Stockholms län 

SL - regionens trafikförvaltning 

Svenska kyrkan 

Polismyndigheten 

Samtliga nämnder i Huddinge kommun 

Stockholm stad 

Södertörns brandförsvarsförbund 

Trygghets- och delaktighetsberedningen 
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Sammanträdesdatum Paragraf 

 
Kommunstyrelsen 14 juni 2023 § 20   

    
Diarienummer KS-2023/1192.119    

 

 

 

Redovisning av väckta och obesvarade motioner i Huddinge 
kommunfullmäktige per den 30 april 2023  

 
Kommunstyrelsens beslut 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 

Redovisning av väckta och obesvarade motioner i Huddinge kommunfullmäktige per 

den 30 april 2023 i enlighet med Bilaga 1 till kommunstyrelsens förvaltnings 

tjänsteutlåtande daterat den 9 maj 2023, godkänns. 

 

Sammanfattning 

Kommunstyrelsen ska till kommunfullmäktige redovisa de inkomna motioner som 

inte har besvarats. Kommunstyrelsens förvaltning har upprättat en förteckning över 

väckta och obesvarade motioner i kommunfullmäktige per den 30 april 2023, se 

Bilaga 1. 

En motion ska beredas så att kommunfullmäktige kan fatta beslut inom ett år från det 

att motionen väckts. Om beredningen inte kan avslutas inom tid, ska detta och vad 

som framkommit i beredningen anmälas till fullmäktige inom samma tid. 

Per den 30 april 2023 finns 17 obesvarade motioner. Av dessa 17 motioner har fyra 

väckts under 2022, resterande 13 motioner har väckts under 2023.  

Av de fyra motioner väckta under 2022 kommer en motion att behandlas av 

kommunfullmäktige den 15 maj och en motion den 12 juni 2023. Övriga 15 motioner 

planeras att behandlas av kommunfullmäktige under den andra halvan av 2023. 

 
Propositioner 

Ordföranden frågar om kommunstyrelsen beslutar i enlighet med arbetsutskottets 

förslag till beslut och finner att så är fallet.  

 
Beslutet ska skickas till 

Akt 
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Sammanträdesdatum Paragraf 

 
Kommunstyrelsen 14 juni 2023 § 21   

    
Diarienummer KS-2023/92.182    

 

 

 

Inriktningsärende  

 
Kommunstyrelsens beslut 

Kommunstyrelsen har tagit del av kommunstyrelsens förvaltnings förslag till 

inriktningsärende 2024–2026 för Huddinge kommun, enligt förvaltningens 

tjänsteutlåtande daterat den 7 juni 2023. 

 

Sammanfattning 

Under våren har kommunkoncernens ledningsgrupp berett ett förslag till inriktning 

för budgetarbetet för de tre kommande åren. Huddinge kommun har liksom större 

delen av kommunkollektivet haft ekonomiska resultat på en mycket hög nivå under 

perioden 2018–2022, beroende på en gynnsam utveckling av såväl skatteunderlag och 

statsbidrag som nettokostnaden. Kommunen står nu inför en kraftigt försämrad 

ekonomisk situation, vilken främst beror på inflationen. Den medför exempelvis att 

pensionskostnaden ökar till 700 mnkr 2024, vilket är 95 mnkr högre än budgeterat i 

Mål och budget 2023 – 2025. 

Skatteintäkter står för huvudparten av kommunens intäkter. Det finns en stor 

osäkerhet mellan olika prognosmakare. För 2024 och 2025 får valet av 

prognosmakare stor betydelse, då SKR prognosticerar två procentenheter högre 

skatteunderlagsutveckling 2024 - 2025 än regeringen gjorde i vårpropositionen. Varje 

procentenhets skillnad motsvarar ungefär 60 miljoner kronor för Huddinge kommun. 

Mot denna bakgrund har kommunstyrelsens förvaltning skrivit fram en stram 

inriktning inför budgetarbetet med ett betydande belopp (drygt 110 mnkr 2024) avsatt 

i reserverade medel för en sämre konjunktur. 

 
Överläggning 

I ärendet yttrar sig Nujin Alacabek (V).  

 
Propositioner 

Ordföranden frågar om kommunstyrelsen beslutar i enlighet med förvaltningens 

förslag till beslut och finner att så är fallet.  

 
Protokollsanteckningar 

Nujin Alacabek (V) lämnar en protokollsanteckning som biläggs protokollet.  
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Beslutet ska skickas till 

Samtliga nämnder 

Huge Bostäder AB 

Huddinge Samhällsfastigheter AB 
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Diarienummer KS-2022/1508.104    

 

 

 

Barnens Ö för Huddinge barn - svar på Huddingeförslag  

 
Kommunstyrelsens beslut 

Med hänvisning till kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande, daterat den 3 

maj 2023, avslås Huddingeförslaget. 

 

Sammanfattning 

Ett Huddingeförslag har inkommit den 18 februari 2022 med förslag om att Huddinge 

kommun ska ingå ett avtal med Barnens Ö som tillåter barn att delta i deras 

kolloverksamhet. 

Huddingeförslaget har remitterats till kultur- och fritidsnämnden och socialnämnden 

för yttranden. 

Socialnämnden ser positivt på att skapa möjligheter för Huddinges barn och unga att 

delta i aktiviteter som ska bidra till en meningsfull fritid, men anser inte att det ligger 

inom deras uppdrag att erbjuda kolloverksamhet. 

Kultur- och fritidsnämnden i sin tur avstyrker förslaget med motiveringen att 

kolloverksamhet på Barnens ö är en förhållandevis dyr verksamhet i relation till att 

relativt få barn kan ta del av den. 

Kommunstyrelsens förvaltning anser att kommunen idag erbjuder ett brett utbud av 

aktiviteter under sommarlovet för att möta barn och ungas behov av en meningsfull 

fritid. 

Förvaltningen föreslår att Huddingeförslaget ska avslås. 

 
Propositioner 

Ordföranden frågar om kommunstyrelsen beslutar i enlighet med arbetsutskottets 

förslag till beslut och finner att så är fallet.  

 
Beslutet ska skickas till 

Servicecenter 

Förslagsställaren 

Kultur- och fritidsnämnden  

Socialnämnden 
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Förslag till Åtgärdsprogram för kvävedioxid och partiklar i 
Stockholms län (501-16358-2023)  

 
Kommunstyrelsens beslut 

Bilaga 1 till kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande, daterat den 3 maj 2023, 

överlämnas till Länsstyrelsen i Stockholms län som Huddinge kommuns yttrande 

över förslag till Åtgärdsprogram för kvävedioxid och partiklar i Stockholms län. 

 

Sammanfattning 

Huddinge kommun har fått en remiss av Åtgärdsprogram för kvävedioxid och 

partiklar i Stockholms län från Länsstyrelsen i Stockholms län för yttrande. 

Syftet med åtgärdsprogrammet är att sänka halterna av kvävedioxid och partiklar vid 

risk för överskridande av miljökvalitetsnormerna. 

Kommunstyrelsens förvaltning har samberett ärendet med miljö- och 

bygglovsförvaltningen. 

Förvaltningen stödjer inriktningen i det remitterade åtgärdsprogrammet men lämnar 

även synpunkter. 

 
Överläggning 

I ärendet yttrar sig Nujin Alacabek (V).  

 
Propositioner 

Ordföranden frågar om kommunstyrelsen beslutar i enlighet med arbetsutskottets 

förslag till beslut och finner att så är fallet.  

 
Protokollsanteckningar 

Nujin Alacabek (V) lämnar en protokollsanteckning som biläggs protokollet.  

 
Beslutet ska skickas till 

Länsstyrelsen i Stockholms län 
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Promemorian EU:s nya förordning om upphandlingsannonser
  

Kommunstyrelsens beslut 

Bilaga 1 till kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande, daterat den 3 maj 2023, 

överlämnas till finansdepartementet som Huddinge kommuns yttrande över remissen 

”Promemorian EU:s nya förordning om upphandlingsannonser”. 

 

Sammanfattning 

Huddinge kommun har fått ”Promemorian EU:s nya förordning om 

upphandlingsannonser” från finansdepartementet på remiss för yttrande. 

Förslagen som presenteras i promemorian syftar till att effektivisera annonseringen av 

offentliga upphandlingar genom att ta tillvara digitaliseringens möjligheter och göra 

det möjligt för medlemsstaterna att anpassa annonsformulären till sina nationella 

behov och förutsättningar. 

Kommunstyrelsens förvaltning tycker att det som föreslås i ”Promemorian EU:s nya 

förordning om upphandlingsannonser” till övervägande del är bra, men anser att 

regeringen i sin fortsatta beredning av ärendet bör beakta följande: 

Nyttan med att ta in ytterligare uppgifter i upphandlingsannonserna måste vägas mot 

den extra belastning/resursåtgång detta innebär för upphandlande myndigheter i form 

av ytterligare administration. 

De avgiftshöjningar som föreslås avseende ansöknings- och registeravgift för de 

aktörer som driver annonsdatabaser, drabbar upphandlande myndigheter i andra led. 

De avgiftshöjningar som föreslås avseende ansöknings- och registeravgift samt 

övriga merkostnader som drabbar de aktörer som driver annonsdatabaser drabbar 

också de leverantörer som nyttjar dessa tjänster. Detta kan leda till ett minskat 

användande av annonsdatabaser och i förlängningen färre anbud och minskad 

konkurrens vid upphandlingar. 

 
Propositioner 

Ordföranden frågar om kommunstyrelsen beslutar i enlighet med arbetsutskottets 

förslag till beslut och finner att så är fallet.  

 
Beslutet ska skickas till 

Finansdepartementet 
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Målbild Samverkan Stockholmsregionen 2023-2026  

 
Kommunstyrelsens beslut 

Kommunstyrelsen noterar till protokollet att man tagit del av information om Målbild 

Samverkan Stockholmsregionens 2023-2026. 

  

Sammanfattning 

Samverkan Stockholmsregionen (SSR) är ett gemensamt aktörsnätverk mellan 

samhällsaktörer i Stockholms län, däribland Huddinge kommun, som tillsammans 

verkar för en trygg, säker och störningsfri region. Samverkan Stockholmsregionen 

ägs, drivs, bekostas och förvaltas gemensamt av dess medlemmar. 

SSR syftar till att säkra en hållbar effektiv samverkan och en ökad gemensam 

förmåga att hantera samhällsstörningar och kriser i Stockholmsregionen. Den 

övergripande målsättningen lyder: 

Att tillsammans skapa trygghet, säkerhet och effektiv hantering av samhällsstörningar 

i regionen i vardag, kris och höjd beredskap. Detta sker genom att; stärka samhällets 

förmåga att upprätthålla viktiga samhällsfunktioner samt inrikta och samordna 

regionens resurser för att kunna förebygga och minimera oönskade effekter av kända 

eller plötsligt inträffade händelser. 

Som styrning och prioritering för det gemensamma arbetet över tid ingår att 

formulera gemensamma målbilder. Dessa ska omfatta kommande fyraårsperiod och 

uppdateras i samband med ny mandatperiod. Målbilden godkänns av 

kommundirektören och delges kommunstyrelsen som information. 

Kommunstyrelsens förvaltning anser att givet det komplexa omvärldsläge som råder 

är den framtagna gemensamma målbilden för perioden 2023-2026 en bra vägledning 

för hur alla aktörerna i Samverkan stockholmsregionen ska prioritera, både för att 

kunna ge och ta emot stöd inom regionen. Att uppnå de definierade målen ligger 

också i linje med den förmågeutveckling som Huddinge kommun arbetar för inom 

civil beredskap, brottförebyggande- och trygghetsskapande arbete. 

 
Propositioner 

Ordföranden frågar om kommunstyrelsen beslutar i enlighet med arbetsutskottets 

förslag till beslut och finner att så är fallet.  

 
Beslutet ska skickas till 

Samverkan Stockholmsregionen, Länsstyrelsen Stockholm 
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Uppföljning Huddingeförslag delaktighet  

 
Kommunstyrelsens beslut 

Uppföljningen rörande hur Huddingeförslag återkopplas till förslagsställaren och om 

det finns grupper och områden i Huddinge kommun som inte nås av information om 

Huddingeförslag, bilaga 1 till kommunstyrelsens tjänsteutlåtande daterat 3 maj 2023, 

godkänns. 

 

Sammanfattning 

Kommunstyrelsen beslutade den 1 december 2021 att under 2022 ska en uppföljning 

av Huddingeförslag genomföras. 

Syftet med uppföljningen är att klargöra hur återkopplingen till förslagsställaren sker 

och om denna process kan förbättras. Uppföljningen konstaterar att det är 

servicecenter som ansvarar för den större delen av kommunikationen och 

återkopplingen till förslagsställaren där vissa delar inte fungerat så väl som avsett. 

En uppföljning har gjorts som ger en samlad bild av hur aktuella förhållanden kring 

Huddingeförslag ser ut. 

Inom ramen för uppföljningen ska en analys göras som visar om det finns grupper 

och områden i Huddinge kommun som inte nås av information om Huddingeförslag. 

Om det finns påvisbara skillnader mellan grupper och områden ska utredningen 

presentera förslag på åtgärder som kan vidtas för ökad inkludering 

Under 2021 har få Huddingeförslag initieras. Totalt har 127 förslag inkommit vilket 

betyder att endast att 0,11 procent av invånarna har skickat in ett förslag. Hur många 

förslag som inkommit per området skiljer sig något, men är i alla kommundelar så 

pass få att insatser för att sprida kunskap om Huddingeförslag måste vara generella 

för hela kommunen. 

Uppföljningen lämnar fyra rekommendationer som avser att öka kommuninvånarnas 

kännedom om Huddingeförslag och förbättra återkopplingen till förslagsställare. 

Kommunstyrelsens förvaltning föreslår att uppföljningen godkänns. 

 
Propositioner 

Ordföranden frågar om kommunstyrelsen beslutar i enlighet med arbetsutskottets 

förslag till beslut och finner att så är fallet.  

 
Beslutet ska skickas till 

Servicecenter 
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Grundläggande granskning av kommunstyrelse och nämnder
  

Kommunstyrelsens beslut 

Kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande, daterat den 27 april 2023, 

överlämnas till Huddinge kommuns revisorer, revisorsgrupp 1, som svar på skrivelse 

rörande Grundläggande granskning 2022. 

 

Sammanfattning 

KPMG har av revisorsgrupp 1 fått i uppdrag att genomföra en grundläggande 

granskning. Syftet med granskningen har varit att bedöma om styrelse och nämnder 

skapat förutsättningar för tillräcklig styrning, uppföljning och kontroll av 

verksamheten. Rapporten har överlämnats till styrelsen och samtliga nämnder. 

Revisionens sammanfattande bedömning utifrån granskningens syfte är att nämnder 

och styrelse i allt väsentligt skapat förutsättningar för tillräcklig styrning, uppföljning 

och kontroll av verksamheten. 

Kommunstyrelsens förvaltning instämmer i revisionens sammanfattande bedömning. 

Mål och budget och strukturen för målstyrningen ger styrelsen och nämnderna 

förutsättningar för att ta ansvar för att styrningen, uppföljningen och kontrollen av 

verksamheten sker på ett ändamålsenligt och betryggande sätt. 

Utifrån bedömningen lämnar revisorsgrupp 1 fem rekommendationer. Svaret på 

rekommendationen återges nedan under rubriken Förvaltningens synpunkter. 

 
Propositioner 

Ordföranden frågar om kommunstyrelsen beslutar i enlighet med arbetsutskottets 

förslag till beslut och finner att så är fallet.  

 
Beslutet ska skickas till 

Huddinge kommuns revisorer, revisorsgrupp 1 
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Utegym vid Solgårds/Sörskogens eljusspår - Svar på 
Huddingeförslag  

 
Kommunstyrelsens beslut 

Med hänvisning till kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande, daterat den 19 

april 2023, anses Huddingeförslaget besvarat. 

 

Sammanfattning 

Ett Huddingeförslag har inkommit med förslag om att anlägga ett utegym i anslutning 

till elljusspåret vid Solgård/Sörskogen. 

Kommunstyrelsens förvaltning genomförde en utredning under 2022 om 

förutsättningarna för utegym, hinderbanor och BMX-banor i kommunen. 

I utredningen framkom bland annat att det i Huddinge finns god tillgång på utegym. 

Utredningen slog även fast att det behövs en samlad planering, styrning och 

uppföljning av ytor för spontanidrott. 

Kultur- och fritidsnämnden har fått i uppdrag att ta fram en behovsanalys som 

underlag för prioriteringar av spontanidrottssatsningar i Huddinge kommun. 

Behovsanalysen kommer vara vägledande för den framtida planeringen av utegym i 

kommunen. 

Med hänvisning till tidigare genomförd utredning och uppdraget som överlämnats till 

kultur- och fritidsnämnden föreslår förvaltningen att Huddingeförslaget ska anses 

besvarat. 

 
Överläggning 

I ärendet yttrar sig Tomas Selin (C) yrkar bifall till arbetsutskottets förslag till beslut.  

 
Propositioner 

Ordföranden frågar om kommunstyrelsen beslutar i enlighet med arbetsutskottets 

förslag till beslut och finner att så är fallet.  

 
Protokollsanteckningar 

Tomas Selin (C) lämnar en protokollsanteckning som biläggs protokollet.  

 
Beslutet ska skickas till 

Servicecenter 

Förslagsställaren 
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Huddingeförslag om utomhusgym på Glimmervägen 1 - Svar 
på Huddingeförslag  

 
Kommunstyrelsens beslut 

Med hänvisning till kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande, daterat den 19 

april 2023, anses Huddingeförslaget besvarat. 

 

Sammanfattning 

Den 18 maj 2022 inkom ett Huddingeförslag om att anlägga ett utegym på 

Glimmervägen 1 vid sjön Trehörningen. 

Kommunstyrelsens förvaltning genomförde en utredning under 2022 om 

förutsättningarna för utegym, hinderbanor och BMX-banor i kommunen. 

I utredningen framkom bland annat att det i Huddinge finns god tillgång på utegym. 

Utredningen slog även fast att det behövs en samlad planering, styrning och 

uppföljning av ytor för spontanidrott. 

Kultur- och fritidsnämnden har fått i uppdrag att ta fram en behovsanalys som 

underlag för prioriteringar av spontanidrottssatsningar i Huddinge kommun. 

Behovsanalysen kommer vara vägledande för den framtida planeringen av utegym i 

kommunen. 

Med hänvisning till tidigare genomförd utredning och uppdraget som överlämnats till 

kultur- och fritidsnämnden föreslår förvaltningen att Huddingeförslaget ska anses 

besvarat. 

 
Propositioner 

Ordföranden frågar om kommunstyrelsen beslutar i enlighet med arbetsutskottets 

förslag till beslut och finner att så är fallet.  

 
Beslutet ska skickas till 

Förslagsställaren 

Servicecenter 
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Bygg en återbruksgalleria i Skogås - ställningstagande över 
Huddingeförslag  

 
Kommunstyrelsens beslut 

Med hänvisning till kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande, daterat den 3 

maj 2023, anses Huddingeförslaget besvarat. 

 

Sammanfattning 

I ett Huddingeförslag, daterat den 11 oktober 2022, föreslås att Huddinge kommun 

ska inrätta en återbruksgalleria (bilaga 1). Förslagsställaren önskar att 

återbruksgallerian ska placeras vid blivande Entré Skogås och ha ReTuna i Eskilstuna 

som förebild. 

Huddinge kommun arbetar kontinuerligt med hållbarhet. Det främsta exemplet på det 

är Huddinge kommuns målstruktur som har som utgångspunkt en långsiktig 

hållbarhet vilken sorteras in i de tre perspektiven; social, ekologisk och ekonomisk 

hållbarhet. Det inkomna Huddingeförslaget är ur det perspektivet i linje med 

kommunens mål. 

Kommunstyrelsens förvaltning anser att återbruksfrågan, som Huddingeförslaget 

lyfter fram, är angelägen och kommunen arbetar också aktivt med den på ett flertal 

olika sätt. Uppdraget att skapa ett effektivt återbruksarbete i samarbete med 

kommunens avfallsbolag och eventuella externa aktörer är ett exempel. 

Huddinge kommuns arbete med en ny detaljplan för entrén till Skogås har avbrutits, 

men arbetet med att ta fram en utvecklingsplan för Skogås-Trångsund pågår och 

kommer att beakta olika hållbarhetsaspekter som får utvisa vilka former av återbruk 

som kan bli aktuella för området. 

Kommunstyrelsens förvaltning föreslår att Huddingeförslaget ska anses besvarat. 

 
Överläggning 

I ärendet yttrar sig Nujin Alacabek (V). 

 
Propositioner 

Ordföranden frågar om kommunstyrelsen beslutar i enlighet med arbetsutskottets 

förslag till beslut och finner att så är fallet.  

 
Protokollsanteckningar 

Nujin Alacabek (V) lämnar en protokollsanteckning som biläggs protokollet.  
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Servicecenter 

Förslagsställaren 
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Anmälan av delegationsbeslut  

 
Kommunstyrelsens beslut 

Redovisning av de delegationsbeslut som förtecknats i bilagorna 1-4 till 

kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande daterat den 26 maj 2023 godkänns. 

  

Sammanfattning 

Kommunstyrelsen har överlåtit sin beslutanderätt till utskott, ordförande 

och tjänstemän i enlighet med kommunstyrelsens delegationsordning. Dessa 

beslut ska redovisas till kommunstyrelsen. 

  
Propositioner 

Ordföranden frågar om kommunstyrelsen beslutar i enlighet med förvaltningens 

förslag till beslut och finner att så är fallet. 
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Valärenden  

 
Kommunstyrelsens beslut 

Kommunstyrelsen noterar till protokollet att det inte finns några valärenden att 

behandla vid dagens sammanträde.  
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Meddelanden till kommunstyrelsen  

 
Kommunstyrelsens beslut 

Meddelanden till kommunstyrelsen daterat 2023-05-29 noteras till protokollet. 

 

Sammanfattning 

Sammanställning av information till kommunstyrelsen har tillställts dess ledamöter i 

samband med att kallelsen inför sammanträdet publicerades 

 
Propositioner 

Ordföranden frågar kommunstyrelsen om meddelanden till kommunstyrelsen daterat 

2023-05-29 noteras till protokollet och finner att så är fallet. 
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Övriga frågor  

 
Kommunstyrelsens beslut 

Kommunstyrelsen noterar till protokollet att det inte finns några övriga frågor. 
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Klimatlöfte om samarbete inom Klimatarena Stockholm  

 
Kommunstyrelsens beslut 

Huddinge kommun går med i Klimatarena Stockholm och åtar sig därmed att stödja 

privata och offentliga bolag i att uppnå sina delmål i enlighet med klimatlöftet i 

bilaga 1 till förvaltningens tjänsteutlåtande daterat den 25 april 2023. 

 

Sammanfattning 

Klimatarena Stockholm är en regional samverkansplattform för länets 

klimatomställning. 

Deltagarna i Klimatarena Stockholm samarbetar för att ligga i linje med Parisavtalet 

och accelerera klimatomställningen i Stockholms län. Målet för fokusområde bygg 

och anläggning är att alla bygg- och anläggningsprojekt i Stockholms län genomförs 

klimatneutralt och förvaltas resurseffektivt senast 2030. Det innebär att utsläppen av 

växthusgaser från bygg- och anläggnings-projekt i länet minst halveras från 2022 till 

2030. Aktörer som beslutar att delta i Klimatarena Stockholm ska skriva på ett 

klimatlöfte som följs upp inom ramen för samarbetet. Offentliga aktörer åtar sig att 

stödja privata och offentliga bolag i att uppnå sina delmål. 

Förvaltningen föreslår att Huddinge kommun går med i Klimatarena Stockholm. De 

närmsta åren kommer det att ske en omfattande exploatering inom kommunen 

samtidigt som man har ambitiösa mål inom klimatområdet. Ett deltagande i 

Klimatarena Stockholm bedöms bidra positivt till kommunens klimatarbete genom att 

det erbjuder ett forum för fördjupad dialog och kunskapsutbyte med andra aktörer. 

Därtill vore det ett viktigt ställningstagande gentemot invånare och företagare, som 

visar att Huddinge har ambitioner om att ligga i framkant vad gäller klimatarbetet. 

Kommunens helägda fastighetsbolag, Huddinge Samhällsfastigheter AB och Huge 

Bostäder AB, har i dialog med förvaltningen ställt sig positiva till samarbetet. 

Huddinge Samhällsfastigheter har redan gått med och deltar i två av samarbetets 

arbetsgrupper. Huge Bostäder AB ämnar gå med i Klimatarena Stockholm i slutet av 

april. 

 
Propositioner 

Ordföranden frågar om kommunstyrelsen beslutar i enlighet med förvaltningens 

förslag till beslut och finner att så är fallet.  

 
Beslutet ska skickas till 

Region Stockholm 
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Svar på föreläggande från Förvaltningsrätten i Stockholm i 
mål nr 10383-23 rörande laglighetsprövning av 
kommunfullmäktiges i ”Huddinge beslut om antagande av 
Vårt framtida Huddinge – översiktsplan för Huddinge 
kommun”  

 
Kommunstyrelsens beslut 

Bifogat yttrande enligt bilaga 1 till kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande, 

daterat den 12 juni 2023, överlämnas till Förvaltningsrätten i Stockholm som 

Huddinge kommuns svar på föreläggande i Mål nr 10383-23. 

 

Sammanfattning 

Kommunfullmäktige beslutade den 24 april 2023 att anta en reviderad översiktsplan 

för Huddinge. Beslutet har överklagats till Förvaltningsrätten med hänvisning till att 

översiktsplanen baserar ställningstaganden på Huddinges kulturmiljöprogram, vilket 

inte är politiskt beslutat. 

Förvaltningen motsätter sig överklagandet med hänvisning till att framtagandet av 

översiktsplanen har gjorts enligt gällande lagstiftning och praxis. Till en översiktsplan 

används vanligen ett stort antal planeringsunderlag, varav vissa är politiskt beslutade 

dokument och andra utgör utredningar och kunskapsunderlag, på vilka 

översiktsplanens ställningstaganden baseras. Förvaltningen anser inte att användandet 

av kulturmiljöprogrammet som planeringsunderlag till översiktsplanen svarar mot 

någon av de punkter som i 13 kap. 8 § kommunallagen utgör grunder för att upphäva 

ett beslut. 

 
Propositioner 

Ordföranden frågar om kommunstyrelsen beslutar i enlighet med förvaltningens 

förslag till beslut och finner att så är fallet.  

 
Beslutet ska skickas till 

Förvaltningsrätten i Stockholm  
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Protokollsanteckning 

 

Ärende 3: Kommunstyrelsens delårsrapport per 30 april  

 

Delårsrapporten för kommunstyrelsen visar att de allra flesta 

genomförandeplanerna för året ser ut att kunna genomföras i tid. 

Budgetprognosen visar en negativ avvikelse på 6.4 miljoner kronor till följd 

av fastighetsförvaltning och kapitalkostnader, sannolikt på grund av 

ränteläget.  

 

Vänsterpartiet hade ett annat förslag till mål och budget för Huddinge 

kommun 2023. Med vår politik skulle verksamheterna, inklusive 

kommunstyrelsen, ha ett annat resultat och bedriva en annan verksamhet. 

Den nu gällande budgeten med tillhörande verksamhetsplaner innehåller 

dock en del goda delar, inte minst de reformer som Vänsterpartiet 

förhandlat fram. Det är emellertid fortsatt problematiskt att ökad andel 

bostadsrätter i miljonprogramsområden används som en indikator på 

”goda och hållbara livsmiljöer”. Bostadsrätter i miljonprogramsområdena 

skulle i värsta fall ha undanträngande effekter. Vi ser hellre en gedigen 

upprustning av såväl hyresbeståndet som utemiljöerna. Takten i 

bostadsbyggandet är även det mycket oroande, likaså de ökande 

sjuktalen. Den senare visar på behovet av att vår reform om att utreda och 

åtgärda de höga sjuktalen kommer till stånd och det är positivt att den 

beräknas bli genomförd i år. Ett annat förslag som Vänsterpartiet hade 

med i sin budget handlar om att öka valdeltagandet i områden där det är 

lågt, detta är ett sätt att stärka demokratin i kommunen och jobba mot 



målet för ett mer jämlikt Huddinge. I Vänsterpartiets budget fanns även 

uppräkningar för löne-och prisökningar för alla nämnder, inklusive 

Kommunstyrelsen. Nolluppräkningar slår hårt mot verksamheterna och 

personalen och kan likställas med nedskärningar. 

 

Nujin Alacabek    
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Ordförandeförslag, ärende 4, Delårsrapport per 30 april 2023 för 
Huddinge kommun 

 

Förslag till beslut 

Kommunstyrelsens beslut 

1. Natur- och stadsmiljönämndens och kultur- och fritidsnämndens driftbudgetar utökas 
tillfälligt 2023 med 0,3 respektive 0,2 mnkr för inventering och underhåll av offentlig 
konst samt restaurering och inventering av konstsamlingen.  

2. Natur- och stadsmiljönämndens driftbudget utökas tillfälligt 2023 med 0,5 mnkr för 
utökad upprustning i Vårby gård. 

3. Kultur- och fritidsnämndens driftbudget utökas tillfälligt 2023 med 0,1 mnkr för 
kulturprogram för äldre och aktiviteter kopplade till digitala guider och program för 
äldre.  

4. Kultur- och fritidsnämndens driftbudget utökas tillfälligt 2023 med 1,3 mnkr för 
meningsfull fritid och folkhälsa under lov samt simskola under sommaren.  

Sammanfattning 

Delårsrapporten är i huvudsak en uppföljning av kommunens mål och budget. Men under 

årets gång kan det finnas anledning att justera vissa inriktningar, ramar och satsningar i 

budgeten, för att utifrån det gällande nuläget uppnå de mål som fullmäktige har fastställt. 

Mittenstyret lämnar därför ovanstående förslag till satsningar i kommunens delårsrapport per 

30 april 2023 med följande motivering. 

Ett trivsamt och tryggt Huddinge 

Från 2023 ansvarar natur- och stadsmiljönämndens för förvaltning av konst i utemiljön, och 

det finns ett behov av att inventera och besikta konstverk, för att därefter kunna ta fram en 

underhållsplan och påbörja underhållsåtgärder. Arbetet är eftersatt och därför föreslår 

Mittenstyret att 300 tusen kronor tillskjuts under 2023 för att påbörja inventering och 

underhåll, samt att kultur- och fritidsnämnden får 200 tusen kronor för restaurering och 

inventering av konstsamlingen inför kommunhusflytten. 

Huddinge ska ta ett tydligare strategiskt grepp över det brottsförebyggande och 

trygghetsskapande arbetet. Kommunen ska även prioritera en förbättrad folkhälsa. Natur- och 

stadsmiljönämnden bidrar till detta genom att bland annat sköta om kommunens gator, vägar, 

parker, lekplatser och grönområden, samt kommunens många naturreservat. Attraktiva och 

väl omhändertagna utemiljöer ska bidra till att skapa trygghet och kan verka 
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brottsförebyggande. Därför föreslår Mittenstyret att natur- och stadsmiljönämndens ram 

utökas med 500 tusen kronor  i syfte att få mera attraktiva utemiljöer i Vårby Gård. 

Jämlika livschanser och en meningsfull fritid 

En aktiv och meningsfull fritid är en av de viktigaste skyddsfaktorerna för barn och unga. Det 

kan exempelvis bidra till ökad självkänsla, utvecklade förmågor och tillit till andra, vilket i sin 

tur kan bidra till att kompensera för svagare förutsättningar under uppväxten i övrigt. 

Samtidigt är många riskfaktorer särskilt aktuella för ungdomar på fritiden, då de i högre grad 

vistas i riskmiljöer.  

Studier visar att andelen med lågaktiv fritid är högre bland barn och unga i socioekonomiskt 

svaga områden. Simkunnighet är också en viktig förutsättning för fullständiga 

grundskolebetyg och skolans simundervisning räcker inte alltid till för att ge all den vattenvana 

som krävs för att vara säker och trygg i vatten. Som en del i det preventiva arbetet är det 

därför viktigt att arbeta med likvärdig tillgång till aktiviteter på barns fria tid i hela kommunen.  

Ett äldrevänligt Huddinge 

Huddinge ska utvecklas som en äldrevänlig kommun. Äldreperspektivet måste stärkas och 

vara en självklar del av kommunens sociala hållbarhet. Mittenstyret kommer därför 

återkomma till hur vi vill göra Huddinge äldrevänligt i vårt kommande förslag till mål och 

budget för kommande år. Men redan i detta skede vill vi ta fasta på den potential som finns 

och det arbete som pågår för att göra Huddinge mer äldrevänligt.  

E-tjänster, digitala enheter och verktyg utgör betydande utmaningar för många äldre som vill 

kommunicera, och inhämta den kunskap och information som är en förutsättning för att 

kunna vara aktiva samhällsmedborgare. Här kan biblioteken vara ett stöd för målgruppen 

genom digitala guider och koppla kurstillfällen till dessa. 

Kultur bidrar till ett hälsosamt åldrande genom sin positiva verkan på såväl fysisk, psykisk, 

social och existentiell hälsa hos äldre. Därför föreslår Mittenstyret att kommunens 

äldreboenden ska erbjuda anpassade kulturprogram som skapar gemensamma upplevelser, 

väcker glädje och minnen till liv i de boendes trygga och sociala miljö. 

 

Sara Heelge Vikmång (S) 
Kommunstyrelsens ordförande 
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Protokollsanteckning 

 

Ärende 4: Huddinge kommuns delårsrapporter per 30 april  

 

Det blir ett tufft år för kommunens ekonomi och budgethållning. När 

uteblivna statsbidrag inte täcker för de av inflationen orsakade 

kostnadsökningarna, ställs kommunen inför minuskalkyler och eventuella 

neddragningar. De skattesänkningar som genomförts av de borgerliga 

partierna hjälper inte att täcka för hålen i budgeten, tyvärr även likaså den 

skattesats som Mittenkoalitionen har valt att behålla.  

 

I delårsrapporten kan man läsa att nettokostnadsutvecklingen för 

verksamheterna i genomsnitt ökar med 9 procent, medan intäkterna från 

skatter, bidrag och utjämning ökat med 4 procent. Det innebär en 

genomsnittlig nedskärning på 5 procent, vilket Vänsterpartiet ser mycket 

allvarligt på. I praktiken riskerar det innebära massuppsägningar av 

personal i våra välfärdsverksamheter, som snarare skriker efter fler 

anställda och mer resurser. Exempelvis skulle det behövas mindre klasser 

och mindre barngrupper i skolan och förskolan. Socialnämnden behöver få 

de resurser som behövs för att kunna stärka det förebyggande arbetet 

samt rekrytera och behålla socialsekreterare som jobbar med 

barnärenden. Fritids behöver förstärkas samt bli mer kvalitativt, och vi 

behöver ha avgiftsfria fritidsaktiviteter för barn och unga, framförallt i de 

resurssvaga områdena. Den kamp om tiderna för kommunens hallar och 

fotbollsplaner pekar på behovet av utökade lokaler för 

föreningsverksamhet. Klyftan mellan pojkars och flickors idrottande måste 

också arbetas bort. 

 

Vi ser positivt på den satsning à 500 tsk för upprustning av utemiljöerna i 

Vårby gård, även om det kan tyckas vara något litet. Vi har tidigare 



påpekat att stadsmiljöerna i våra miljonprogramsområden är eftersatta, 

vilket påverkar tryggheten negativt, något som kriminologer pekar ut som 

en grogrund för kriminalitet. Vi hade emellertid gärna sett samma satsning 

i samtliga miljonprogramsområden som är resurssvaga, i synnerhet 

Visättra och även Skogås där situationen är oacceptabel. Det menar vi är 

det minsta man kan göra för att Huddinge kommun ska följa sitt mål om att 

bli mer jämlikt, trivsamt och tryggt för alla invånare.  

 

En del av underskottet för bland annat förskolenämnden förklaras av att 

det upphandlade städavtalet - som i klarspråk rör sig om en privatisering - 

inneburit att en övervägande majoritet av kommunens lokalvårdare valt att 

inte gå till över den upphandlade entreprenören. Anledningen är inte minst 

att det nya avtalet innebär en försämring vad avser lön, sammanhållen 

arbetstid och semester. Vänsterpartiet är starkt emot privatiseringen och 

menar att avtalet omgående bör ses över om det kan rivas upp eller få 

ändrad beställning, för att ge lokalvårdarna rimliga arbetsvillkor.  

 

 

Nujin Alacabek    
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 Reservation 

 

Ärende 5: Bygg Kombohus i Huddinge – motion väckt av 

Nujin Alacabek, Britt Björneke, Niklas Bougt, Olov Hamilton 

 

Under kommunstyrelsens sammanträde 2023-06-14 yrkade vi bifall på vår 

motion Bygg Kombohus i Huddinge, vi reserverar oss härmed till förmån 

för eget förslag.  

 

Bakgrund 

Vänsterpartiet motionerade för ett år sedan om att utreda möjligheten att 

bygga Kombohus i Huddinge kommun. Kombohus är en ramupphandlad 

typ av hyresrätter, framtagen av Sveriges Allmännytta för att pressa 

byggpriserna och få fram hyresrätter med rimlig hyra. 

Kommunstyrelseförvaltningens tjänsteutlåtande menar att motionen ska 

anses besvarad mot bakgrund av att kommunstyrelsen inte behöver 

utreda frågan att utreda möjligheten att bygga Kombohus eftersom Huge 

Bostäder redan ingår i Sveriges allmännytta.  

 

Det har tidigare funnits en politisk ovilja att bygga Kombohus, i synnerhet 

från det förra borgerliga styret. Det är glädjande att samma ovilja inte 

återfinns i det nya politiska Mittenstyret, där Huge nu utreder möjligheten 

att bygga Kombohus. Vi menar att Kombohus vore en klok utgångspunkt 

för Huge när man nu får direktiv om att bygga fler hyresrätter, vilket är en 

av Vänsterpartiets reformer i överenskommelse tillsammans med 

Mittenstyret. Inte minst ser vi att behovet av prisrimliga hyresrätter är 

större än någonsin. Därför röstar vi bifall på vår motion.  

 

Nujin Alacabek   



Förslag 
KOMMUNSTYRELSEN 
 
Datum 
2023-06-14 

Ärende 7 – Infartsparkering på kvartersmark  

 

Förslag till beslut  
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige  

Ärendet godkänns enligt kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande samt tillhörande 
bilagor med följande ändring: 

1. En tillfällig avgift införs för parkering på kvartersmark upplåten för infartsparkering 
på Byalagsvägen, Duettvägen, Huddinge Stationsväg, Kommunalvägen, Stuvsta 
Torgväg, Trångsundsvägen och Regulatorvägen. Beslutet gäller från 2023-06-19 till 
2023-11-01.  

2-5 I enlighet med förvaltningens förslag 

 

Motivering 

För oss är målbilden tydlig, att fler ska resa kollektivt och göra så klimatsmarta val som 
möjligt och ändå få vardagen att gå ihop. Huddinge behöver därför arbeta för att 
tillhandahålla infartsparkeringar som möjliggör för de som bor långt från kollektivtrafik att 
korta ned resan med bil till förmån för spårbunden trafik. I tider som dessa då vänsterstyret i 
regionen nedmonterar kollektivtrafiknätet genom sin allvarliga misskötsel av regionens 
finanser blir det än viktigare för kommunen att underlätta för våra invånare att ta del av 
kollektivtrafiken. Fram till dess att en lösning som möjliggör för kommunen att premiera 
pendlare är på plats är det rimligt att samtlig parkering blir avgiftsbelagd, så att platser kan 
frigöras till de som behöver dem mest.  

Dock har tillfälliga skatter och avgifter en tendens att bli permanenta. Därför anser vi att det 
är bättre att redan i beslutet ange en bortre tidsgräns för när avgiften ska upphöra om inte 
en lösning som möjliggör för pendlare att parkera avgiftsfritt är på plats.  

 

 

Love Bergström (M)                                                   
Oppositionsråd                                                          

 



 
 

Huddinge kommun 
Kommunstyrelsen 
2023-06-14 

 
 

Protokollsanteckning (SD) ärende 7 Reglering av infartsparkering på 
kvartersmark 
Trängseln på Huddinges infartsparkeringar behöver åtgärdas. Avgiftsfria infartsparkeringar har lett till 
att parkeringarna i princip har blivit fullbelagda under dagtid med klagomål från pendlare som följd. 

Av kommunens diskussioner med Region Stockholm framgår att en lösning kan finnas på plats under 
andra halvan av 2023 som innebär att infartsparkeringarna fortsatt kan vara avgiftsfria för pendlare 
med månadskort. 

Sverigedemokraterna anser att det är viktigt att det inte blir en ryckighet vid beslut om att införa 
avgift på parkeringarna, att det på kort tid går från fri parkering till avgiftsbelagd parkering till fri 
parkering för dem med månadskort. Det riskerar att leda till att färre pendlare väljer att nyttja 
infartsparkeringarna och kollektivtrafiken. 

Om det visar sig att Regionens system kan vara på plats under hösten 2023 kommer 
Sverigedemokraterna i kommunfullmäktige yrka på att ärendet bordläggs eller återremitteras för att 
undvika en ryckighet när det kommer till avgifter för infartsparkeringarna. 

 

Felix Byström 
Sverigedemokraterna 



Förslag 
KOMMUNSTYRELSEN 
 
Datum 
2023-06-14 

Ärende 10 – Promenadbrygga runt Trehörningen – svar på 
Huddingeförslag 

 

Förslag till beslut  
Kommunstyrelsens beslut 

1. Med hänvisning till vad som sägs i kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande, 
daterat den 3 maj 2023, anses Huddingeförslaget vara besvarat. 

2. Förvaltningen ges i uppdrag att utreda alternativa sträckningar för att skapa en 
vandringsled runt Trehörningen, samt söka samtliga nödvändiga dispenser för att 
anlägga dessa. 

Motivering 

Trehörningen är en central sjö i Huddinge, och en central sjö för många Huddingebor. Givet 
sitt läge är det den närmsta sjön för många och en uppskattad utflyktsort för såväl 
hundägare som skridskoåkare och joggare. Dessvärre är sjön i mycket begränsad omfattning 
tillgängliggjord för allmänheten och invånarna. Vi vill se både en förbättrad status gällande 
de befintliga stigarna, platser där äldre och andra kan vila längs med stråket och framför allt 
möjligheten att ta sig runt sjön utan att vara tävlingsorienterare.  

Möjligt alternativ för att skapa en attraktiv och tillgänglig vandringsled som tillgängliggör 
Trehörningen är att anlägga enkla broar/bryggor mellan Storön och Råholmen och därefter 
vidare till naturreservatet med en stig till Balingsholm och/eller Högmora. Alternativt ordna 
en stig genom naturreservatet och skapa en vidare led runt sjön där sjöaspekten blir mindre 
prominent, men rundturen möjliggörs likväl. Vi är övertygade om att det finns fördelar med 
att koppla ihop och tillgängliggöra denna sträcka. Vi är därtill övertygade om att 
förvaltningen kan finna en framkomlig väg i frågan, oavsett om det blir en lösning som kräver 
dispens från Länsstyrelsen eller ej.  

 

 

 

Love Bergström (M)                                                  Bo Källström (L) 
Oppositionsråd                                                          Oppositionsråd 

 

Karl Henriksson (KD) 
Oppositionsråd 

 



 

 

Kommunstyrelsen 14 juni, 2023 

Protokollsanteckning 

 

Ärende 10: Promenadbrygga runt Trehörningen, Huddingeförslag 

Centerpartiet välkomnar Huddingeförslaget om promenadbrygga runt Trehörningen. Vi vill utveckla 
rekreationsmöjligheterna vid Trehörningen. 
 
Centerpartiet vill se utveckling av rekreationsmöjligheterna vid Trehörningen, men delar 
bedömningen att promenadbryggor runt hela sjön inte är genomförbart. Vi har själva föreslagit 
flytbryggor från Storön till Balingsholm för att på så sätt förbättra förutsättningarna för rekreation 
längsmed stora delar av Trehörningen. 
  
Till protokollet vill vi därför notera detta alternativ. Vi är dock av uppfattningen att politiskt nya 
uppdrag huvudsakligen bör ges inom ordinarie styrprocess med Mål och budget, Plan för 
samhällsbyggnad och nämndernas verksamhetsplaner. Vi delar intentionerna i såväl 
Huddingeförslaget som i Moderaternas förslag, men som tillhörande styret tar vi ett helhetsansvar 
för kommunens styrning och planering. 
  

För Centerpartiet 
Tomas Selin (C), gruppledare och kommunalråd 



Yrkande 
Kommunstyrelsen 
Datum: 2023-06-14 

 
 

 

Ärende 12 – Remiss inför trafikförändringar i SL-trafiken 2023/24 
T24 

 

Förslag till beslut  

Kommunstyrelsens beslut  

Kommunstyrelsen godkänner förvaltningens förslag till yttrande gällande remiss inför 

trafikförändringar i SL-trafiken 2023/2024 (T24) enligt bilaga 1 till tjänsteutlåtande daterat den 12 

maj 2023 med följande tillägg: 

a) Huddinge kommun tar kraftfullt avstånd ifrån förslaget i sin helhet eftersom det försämrar 
möjligheterna att arbeta, bo och leva i Stockholmsregionen.  

b) Huddinge kommun motsätter den försämrade tätheten på linje 172 som försämrar 
möjligheterna att ansluta till tunnelbanans gröna linje.  

c) Huddinge kommun motsätter sig att busslinje 745 läggs ned i sin helhet. 
d) Huddinge kommun motsätter sig neddragningarna på tunnelbanans röda linje, inklusive de 

indragna insatstågen mellan Liljeholmen och Mörby centrum som idag minskar trängseln på 
tågen till Norsborg och Fruängen som många Huddingebor använder. 

e) Huddinge kommun anser att insatstågen på Nynäsbanan i rusningstrafik ska stanna vid 
samtliga stationer under perioder med planerad reducerad trafik  

f) Huddinge kommun vill att Mälartågs trafik inom Stockholms län inkluderas i SL-biljetten 

g) Huddinge kommun uttrycker sin skarpa protest mot att SL under det senaste halvåret så 
fullständigt misslyckats med att köra den pendeltågstrafik som utlovats enligt tidtabell/T23 

 

Motivering 
Remissen om trafikförändringar i SL-trafiken (T24) når Huddinge kommun efter en vår då 
Huddingebornas tilltro till SLs tidtabeller fullständigt raserats. SL har så kapitalt misslyckats med att 
köra pendeltågstrafiken - stommen i Huddingebornas kollektivtrafikresande - enligt den tidtabell som 
beslutades i T23 att förtroendet kraftigt urholkats. Den kombination av aviserade 
trafikneddragningar och plötsligt inställda tåg som SL bjudit på gör att alla uppgifter från SL numera 
tas med en nypa salt. Som salt på såren genomför partierna i vänsterstyret i Region Stockholm trots 
löften om utbyggd kollektivtrafik nu ett stålbad för regionens kollektivtrafik. De föreslår färre bussar, 
färre avgångar och mindre trafik. Över 20 busslinjer tas helt bort och ett femtiotal får nedskuren 
trafik. Över 15 procent av tunnelbanetrafiken ska skäras ned i mellantrafik, på alla tre linjerna. 
Samtidigt tar vänsterstyret sikte på pendeltågstrafiken som väntar nedskärningar. Det är ett svek mot 
alla länsbor vars möjligheter att arbeta, bo och leva i Stockholmsregionen försämras.  
 
Huddingeborna är inte fredade från försämringar. Långt därifrån. Vänsterstyret föreslår försämringar 
på 11 busslinjer som går igenom kommunen. De som behöver buss 705:an för att få livspusslet att gå 
ihop har att se fram emot en i det närmaste halverad trafik. De som är beroende av buss 707 tvingas 
acceptera att inte mindre än 10 avgångar om dagen ställs in och alla de tusentals Huddingebor som 
pendlar har alla anledning att känna oro även om försämringarna i pendeltågstrafiken ännu inte är 
specificerade.  
 
Vi accepterar inte denna attack mot resenärerna. Utöver vad som anförs i yttrandet vill kommunen 



Yrkande 
Kommunstyrelsen 
Datum: 2023-06-14 

 
markerar sitt motstånd emot att busslinje 745 (mellan Uttran och Fridhemsplan) läggs ned vilket 
förväntas öka trängsel på pendeltåg. Vi motsätter oss även förslaget att utglesa turtätheten i 
rusningstid på linje 172. Det försvårar möjligheterna att ansluta till tunnelbanans gröna linje.  

Vi motsätter oss även neddragningarna på tunnelbanans röda linje, inklusive de indragna insatstågen 
mellan Liljeholmen och Mörby centrum som idag minskar trängseln på tågen till Norsborg och 
Fruängen som många Huddingebor använder.  

Vår uppfattning är att skip-stop på Nynäsbanan helt ska tas bort. I perioder då trafiken medvetet 
reduceras är rent ut sagt provocerande att inte insatstågen stannar vid alla stationer.  

För att skapa resiliens i SL-trafiken till och från Flemingsberg vill vi att SL-biljetter ska gälla på 
Mälartågen för resor inom länet. Det skulle skapa snabbare resvägar varje dag och minska trängseln 
på pendeltågen men också fungera som en alternativ resväg ifall SL även fortsättningsvis är 
oförmögna att erbjuda en pålitlig pendeltågstrafik. 

 
 

 

Daniel Dronjak (M) Bo Källström (L) Karl Henriksson (KD) 
Oppositionsråd Oppositionsråd Oppositionsråd 
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     Förslag 

 

Ärende 12: Remiss inför trafikförändringar i SL-trafiken 

2023/2024 (T24), svar på remiss från Trafikförvaltningen   

 

Förslag till beslut 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 

 

1. Skrivelse enligt bilaga 1 till kommunstyrelsens förvaltnings 

tjänsteutlåtande daterat 12 maj 2023 överlämnas till Trafikförvaltningen 

som Huddinge kommuns yttrande över trafikförändringar i SL-trafiken 

2023/2024 med följande tillägg: 

 

att turtätheten för busslinjerna 705, 710, 737, 740, 713, 722, 172 ska 

kvarstå.  

att Huddinge kommun gärna ser en utredning om förutsättningarna för en 

direktbusslinje mellan Flemingsberg och Gullmarsplan 

att busslinje 712 trafikerar Björnkulla – Källbrinksskolan istället för 

Björnkulla – Huddinge station 

 

2. att Tvärförbindelse Södertörn stryks ur yttrandet. 

 

Bakgrund  

I årets förslag till trafikförändringsremissen menar vi från Vänsterpartiets 

sida att Huddinge kommun missgynnas med indragna och neddragna 

busslinjer. De linjer som föreslås dras in är 710 mellan Skärholmen och 

Sörskogen, 737 mellan Tumba station och Skärholmen samt 722 mellan 

Tullinge station och Huddinge station. Vidare föreslås neddragningar på 

följande busslinjer som trafikerar Huddinge: 705 mellan Stuvsta station 

och Solgård, 713 mellan Tumba station och Flemingsberg station, 172 

mellan Norsborg och Skarpnäck samt 740 mellan Kungens kurva och 



Huddinge station.  

 

Vänsterpartiet anser att kommunstyrelsens förslag till yttrande som svar 

på Trafikförvaltningens remiss är bra, men det hade i vår mening kunnat 

uttryckas skarpare att turtätheten ska kvarstå eftersom vi – med förståelse 

för att ekonomin är svår att få ihop – vill betona vikten av ett klimatsmart 

resande och en kollektivtrafik som går att lita på. Vi är glada att 

förvaltningen tagit med våra synpunkter om tillgången till idrottsplatser, 

men saknar en förlängning av busslinje 712 från Björnkulla till Källbrink. 

Det är även positivt att man tagit med våra synpunkter om att äldre 

påverkas i högre utsträckning av en indragen linje 705, att byten mellan 

tåg och buss måste funka samt att en neddragning av 710 innebär att man 

mer sällan kan ta sig till Segeltorps idrottsplan.  

 

Försämringarna av busslinjerna är inte rimliga ur flera synpunkter. För det 

första berör många av busslinjerna som blir indragna eller får glesare 

avgångar Kungens kurva, som håller på omvandlas till en regional 

stadskärna. Det är enligt vår mening motsägelsefullt att dra ner på 

kommunikationen till en stadsdel som ska bli en mittpunkt i kommunen. 

För det andra rimmar det illa att försämra kollektivtrafiken när vi står inför 

ett livsavgörande klimathot som ställer krav på en total omställning till 

hållbara resor. Kollektivtrafiken skulle snarare behöva byggas ut och 

utvecklas. För det tredje har bruket av kollektivtrafik en tydlig 

jämställdhets- och jämlikhetsprofil: kvinnor, äldre och låginkomsttagare 

använder kollektivtrafiken som transportmedel i högre utsträckning. En 

kommun som säger sig vara äldrevänlig och prioriterar jämställdhet och 

jämlikhet kan inte med lätta ta på dessa försämringar i kollektivtrafiken. 

Slutligen menar vi att god kollektivtrafik är en förutsättning för ett 

fungerande samhälle, där vi behöver ha ett stort regionalt tänk och inte 

bara främja framkomlighet i innerstan. Huddinge är en stor och utspridd 

kommun, man ska inte vara beroende av bil för att besöka och ta sig till 

olika delar. Av den anledningen är det också av central vikt att 

kollektivtrafiken tillåter invånarna att ta sig till bad- och idrottsplatser, där vi 

idag ser att tillgängligheten brister.  

 



Till och från Flemingsberg ser vi gärna att det går en direktbuss till 

Gullmarsplan. Vi anser att kommunen bör arbeta för en sådan dragning. 

Detta eftersom direktbussen på ett snabbt och smidigt sätt skulle kunna 

transportera studenter till Södertörns Högskola, anställda till de olika 

verksamheterna i Flemingsberg – som i och med omvandlingen av 

Flemingsberg till en regional stadskärna kommer blir fler de kommande 

åren – och det skulle dessutom kunna transportera Flemingsbergsbor som 

jobbar i centrala Stockholm. Detta skulle avlasta och utgöra ett 

komplement till pendeltåget och dessutom kunna vara en back-up 

eftersom pendeltågets driftsäkerhet, särskilt vintertid, alltför ofta brister.  

 

Vänsterpartiet motsätter sig byggandet av Tvärförbindelse Södertörn, som 

vi menar – förutom det intrång som det kommer att göra på djur och 

naturliv – kommer bidra till en ökad bilism, och föreslår därför att det stryks 

ut yttrandet. 

 

 

Nujin Alacabek   Robert Forsman 
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Ärende 13. Remiss Regionalt trafikförsörjningsprogram för Stockholms 
län 2035, TN 2023-0159 – svar på remiss från Trafikförvaltningen 
 

Förslag till beslut 
Kommunstyrelsens beslut 

Kommunstyrelsen godkänner förvaltningens förslag till yttrande gällande Remiss Regionalt 
trafikförsörjningsprogram för Stockholms län 2035, TN 2023-0159 enligt bilaga 1 till tjänsteutlåtande 
daterat den 3 maj 2023 med följande tillägg: 

Mål för kollektivtrafiken år 2035 
Huddinge kommun ser negativt på de beteendepåverkande åtgärder som exemplifieras i mål 1 under 
avsnitt 4.2 Hållbart resande. Medan det är positivt med ett stärkt utbud samt bättre framkomlighet, 
bytespunkter och anslutningar riskerar en begränsning av tillgången till parkering leda till en minskad 
framkomlighet. 

Gemensam väg framåt 
Huddinge kommun ställer sig kritiska till beskrivningen av reseavdraget som en åtgärd som gynnar 
bilism då avdraget är utformat för att väga upp för faktiska kostnader kopplat till arbetsresor. Att 
begränsa tillgång till parkering och höja kostnader för bilparkering i syfte att begränsa invånarnas 
möjligheter att resa med ett visst trafikslag riskerar att slå hårdast mot dem som har störst behov av 
att använda bilen, och särskilt mot dem med lägre inkomster som bor på platser där 
kollektivtrafikens tillgänglighet brister. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



Felix Byström Martin Nigals 
Sverigedemokraterna Sverigedemokraterna 
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Protokollsanteckning 

 

Ärende 13: Remiss Regionalt trafikförsörjningsprogram för 

Stockholms län 2035  

 

Trafikförsörjningsprogrammet tecknar en bakgrund av det framtida 

behovet av kollektivtrafik. Bakgrundsbilden består till stora delar om att 

man i samband med bostadsbebyggelse även behöver bygga ut 

kollektivtrafiken. I Huddinge är det framförallt centrala Huddinge, 

Flemingsberg och Kungens kurva som pekas ut som stora 

expansionsområden.  

 

Vänsterpartiet vill understryka att mycket bostadsbebyggelse som sker i 

kommunen inte bara utgör krav för att Spårväg syd ska dras, inom ramen 

för Sverigeförhandlingen, utan de även är planerade utifrån Spårväg Syds 

faktiska tillkomst. Det gäller inte minst den nya stadsdelen Loviseberg som 

helt planeras längs tre hållplatser för spårvägen, men även kommunens 

pågående expansion i helhet kräver rejält utökade kommunikationer. Av 

den anledningen är vi bekymrade över Region Stockholms senaste, 

osäkra signalering avseende spårvägens tillkomst.  

 

Kommunikationerna behöver även bli smartare för att möta samtliga 

mobilitetsbehov, till exempel behövs det tillgång till Huddinges fyra 

idrottsplatser samt diverse badplatser avsevärt förbättras. Huddinge har 

många resurssvaga områden som dessutom råkar vara idrottssvaga, 

vilket Riksidrottsförbundet påpekat. Dessa områden behöver bättre 

tillgång till framförallt kommunens idrottsplatser. Tidigare fanns det en 

direktlinje från Visättra till Källbrinks IP, men den förlorades när 

busslinjerna drogs om. 



Slutligen vill vi påpeka att de uppsatta målen om kollektivtrafikens 

tillgänglighet är fina men rimmar illa mot den enorma prisökning på väldigt 

kort tid som vi har sett för SL-korten; 139 % prisökning sedan 2000. Hade 

SL:s prisutveckling följt konsumentprisindex som anger kostnaden för 

andra varor och tjänster över tid, hade ett månadskort idag kostat mindre 

än 400 kronor. Ska kollektivtrafiken vara tillgänglig bör den rimligtvis vara 

avgiftsfri eller betydligt billigare.  

 

 

Nujin Alacabek 

 



Förslag 
KOMMUNSTYRELSEN 
 
Datum 
2023-06-14 

Ärende 14 – Rivning av exploateringsfastighet, Stuvsta torgväg 11, Älgen 
14 

 

Förslag till beslut  
Kommunstyrelsens beslut 

Förvaltningen får i uppdrag att sälja fastigheten Älgen 14 med en klausul om rivningsförbud.  

Motivering 

Kommunen äger fastigheter som utgör markreserv inför kommande samhällsutveckling. Den 
24 mars 2014 gav kommunstyrelsen kommunstyrelsens förvaltning i uppdrag att föreslå vilka 
av kommunens bebyggda fastigheter som är strategiska att behålla och vilka som ska säljas. 
Förvaltningen upprättade därefter ett förslag över vilka fastigheter som skulle behållas och 
vilka som skulle säljas, där ett antal olika bedömningskriterier låg till grund för att avgöra om 
en fastighet är att anse som strategisk eller inte för kommunen.  

För att en fastighet ska anses vara strategisk måste något av följande kriterier vara uppfyllda; 

1. Fastigheter som på kort eller lång sikt behövs för kommunens utveckling eller för att 
säkerställa betydelsefulla kulturvärden, naturvärden, ekologiska samband och/eller 
rekreationsändamål, ska behållas. 

2. Byggnader med stort historiskt intresse och där bedömningen är att det finns stor 
risk för förvanskning om vi säljer, ska behållas inom koncernen men säljas till Huge. 
Det kulturhistoriska värdet bedöms med hjälp av kulturmiljöinventering och 
inventeringar och skrifter från hembygdsföreningen eller andra källor. 

3. Byggnader som varaktigt hyrs ut för kommunal verksamhet eller 
föreningsverksamhet avstyckas och säljs till Huge, även de som ligger i 
naturreservaten.  

4. Byggnader i naturreservaten som används för naturvård och rekreation behålls. 

För fastigheten som detta ärende berör finns det inga planer vare sig på kort eller lång sikt 
som är nödvändiga för att säkra kommunens utveckling, och ser man till övriga kriterier är 
det största hotet mot betydelsefulla kulturvärden och en förvanskning av kulturmiljön om 
kommunen behåller fastigheten och river byggnaden.  

Här har kommunen istället möjlighet att genom en försäljning ge någon chansen att 
restaurera en gammal byggnad och bevara kulturmiljön i området, stärka kommunens 
finanser, och bidra till ett större utbud av småhus för Huddingeborna.  

Vidare anser vi att det inte är en hälsosam modell att det offentliga planlöst ska äga 
fastigheter så pass länge att de förfaller till den grad att rivning är det enda alternativ man 
ser framför sig. Kommunen behöver bli bättre på att sköta om ägda byggnader i tid, eller 
ännu hellre inte äga fastigheter med byggnader som inte kommer användas inom 
överskådlig framtid.  



Förslag 
KOMMUNSTYRELSEN 
 
Datum 
2023-06-14 
 

Love Bergström (M)            Bo Källström (L)                                         
Oppositionsråd                                             Oppositionsråd        

 



Förslag 
KOMMUNSTYRELSEN  
 
Datum 
2023-06-14 

Ärende 15 – Rivning av exploateringsfastighet, Stuvsta torgväg 13, Älgen 
13 

 

Förslag till beslut  
Kommunstyrelsens beslut 

Förvaltningen får i uppdrag att sälja fastigheten Älgen 13 med en klausul om rivningsförbud.  

Motivering 

Kommunen äger fastigheter som utgör markreserv inför kommande samhällsutveckling. Den 
24 mars 2014 gav kommunstyrelsen kommunstyrelsens förvaltning i uppdrag att föreslå vilka 
av kommunens bebyggda fastigheter som är strategiska att behålla och vilka som ska säljas. 
Förvaltningen upprättade därefter ett förslag över vilka fastigheter som skulle behållas och 
vilka som skulle säljas, där ett antal olika bedömningskriterier låg till grund för att avgöra om 
en fastighet är att anse som strategisk eller inte för kommunen.  

För att en fastighet ska anses vara strategisk måste något av följande kriterier vara uppfyllda; 

1. Fastigheter som på kort eller lång sikt behövs för kommunens utveckling eller för att 
säkerställa betydelsefulla kulturvärden, naturvärden, ekologiska samband och/eller 
rekreationsändamål, ska behållas. 

2. Byggnader med stort historiskt intresse och där bedömningen är att det finns stor 
risk för förvanskning om vi säljer, ska behållas inom koncernen men säljas till Huge. 
Det kulturhistoriska värdet bedöms med hjälp av kulturmiljöinventering och 
inventeringar och skrifter från hembygdsföreningen eller andra källor. 

3. Byggnader som varaktigt hyrs ut för kommunal verksamhet eller 
föreningsverksamhet avstyckas och säljs till Huge, även de som ligger i 
naturreservaten.  

4. Byggnader i naturreservaten som används för naturvård och rekreation behålls. 

För fastigheten som detta ärende berör finns det inga planer vare sig på kort eller lång sikt 
som är nödvändiga för att säkra kommunens utveckling, och ser man till övriga kriterier är 
det största hotet mot betydelsefulla kulturvärden och en förvanskning av kulturmiljön om 
kommunen behåller fastigheten och river byggnaden.  

Här har kommunen istället möjlighet att genom en försäljning ge någon chansen att 
restaurera en gammal byggnad och bevara kulturmiljön i området, stärka kommunens 
finanser, och bidra till ett större utbud av småhus för Huddingeborna.  

Vidare anser vi att det inte är en hälsosam modell att det offentliga planlöst ska äga 
fastigheter så pass länge att de förfaller till den grad att rivning är det enda alternativ man 
ser framför sig. Kommunen behöver bli bättre på att sköta om ägda byggnader i tid, eller 
ännu hellre inte äga fastigheter med byggnader som inte kommer användas inom 
överskådlig framtid.  



Förslag 
KOMMUNSTYRELSEN  
 
Datum 
2023-06-14 
 

Love Bergström (M)  Bo Källström (L) 
Oppositionsråd  Oppositionsråd 

 



Förslag   
KOMMUNSTYRELSEN 
 
Datum 
2023-06-14 

Ärende 16 – Rivning av exploateringsfastighet, Kometvägen 2, Stuten 9 

 

Förslag till beslut  
Kommunstyrelsens beslut 

Kommunstyrelsens förvaltning får i uppdrag att ansöka om att stycka fastigheten Stuten 9 
för att möjliggöra breddning av Huddingevägen samt tillskapa en småhusfastighet.  

Kommunstyrelsens förvaltning får i uppdrag att genomföra en försäljning av den tillskapade 
småhusfastigheten. 

Motivering 

Kommunen äger fastigheter som utgör markreserv inför kommande samhällsutveckling. Den 
24 mars 2014 gav kommunstyrelsen kommunstyrelsens förvaltning i uppdrag att föreslå vilka 
av kommunens bebyggda fastigheter som är strategiska att behålla och vilka som ska säljas. 
Förvaltningen upprättade därefter ett förslag över vilka fastigheter som skulle behållas och 
vilka som skulle säljas, där ett antal olika bedömningskriterier låg till grund för att avgöra om 
en fastighet är att anse som strategisk eller inte för kommunen.  

För att en fastighet ska anses vara strategisk måste något av följande kriterier vara uppfyllda; 

1. Fastigheter som på kort eller lång sikt behövs för kommunens utveckling eller för att 
säkerställa betydelsefulla kulturvärden, naturvärden, ekologiska samband och/eller 
rekreationsändamål, ska behållas. 

2. Byggnader med stort historiskt intresse och där bedömningen är att det finns stor 
risk för förvanskning om vi säljer, ska behållas inom koncernen men säljas till Huge. 
Det kulturhistoriska värdet bedöms med hjälp av kulturmiljöinventering och 
inventeringar och skrifter från hembygdsföreningen eller andra källor. 

3. Byggnader som varaktigt hyrs ut för kommunal verksamhet eller 
föreningsverksamhet avstyckas och säljs till Huge, även de som ligger i 
naturreservaten.  

4. Byggnader i naturreservaten som används för naturvård och rekreation behålls. 

För fastigheten som detta ärende berör finns det inga planer vare sig på kort eller lång sikt 
som är nödvändiga för att säkra kommunens utveckling, utöver en mycket liten del av 
fastigheten som kan behöva i anspråkstas för att bredda Huddingevägen.  

Genom att stycka fastigheten möjliggör vi en försäljning av en tomt utan särskilt värde för 
kommunen samt möjliggör för befintliga eller nya Huddingebor att flytta in en 
småhusfastighet; en av de mest eftertraktade boendeformerna i kommunen och detta utan 
att kompromissa kring möjligheten att bredda Huddingevägen om det blir nödvändigt.  

Vidare anser vi att det inte är en hälsosam modell att det offentliga planlöst ska äga 
fastigheter så pass länge att de förfaller till den grad att rivning är det enda alternativ man 
ser framför sig. Kommunen behöver bli bättre på att sköta om ägda byggnader i tid, eller 



Förslag   
KOMMUNSTYRELSEN 
 
Datum 
2023-06-14 
ännu hellre inte äga fastigheter med byggnader som inte kommer användas inom 
överskådlig framtid.  

 

Love Bergström (M)  Bo Källström (L) 
Oppositionsråd  Oppositionsråd 
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Återremissyrkande, ärende 16, Rivning av exploateringsfastighet, 

Kometvägen 2, Stuten 9 

Förslag till beslut 

Kommunstyrelsens beslut 

1. Kommunstyrelsen återremitterar ärendet  

Motivering 

För att ytterligare bereda frågan om det vore möjligt att genom fastighetsbildning både värna 

det allmänna intresset av att möjliggöra en breddning av Huddingevägen och tillskapa en 

småhusfastighet återremitteras ärendet till förvaltningen. 

 

Sara Heelge Vikmång (S) 

Kommunstyrelsens ordförande 
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Ärende 18. Stärk arbetet mot våld i nära relationer – svar på motion 
väckt av Felix Byström (SD), Alexandra Ghialamas (SD), Anki Blomqvist 
(SD) och Sven Pernils (SD) 
 

Förslag till beslut 
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 

Motionen bifalls. 

 

Motivering 
I kommunstyrelsens förvaltnings synpunkter lyfts att IGOR inte är aktuellt för Huddinge kommun att 
ingå som en part då detta är ett pilotprojekt mellan polisområde Stockholm city och socialtjänsten 
vid Södermalms stadsdelsförvaltning, som endast omfattar ett avgränsat geografiskt område 
(Södermalm) samt att det i dagsläget saknas beslut om IGOR ska permanentas. 

Medan detta förvisso är sant hindrar inte det kommunen från visa intresse av att vara en del av 
projektet om det fattas beslut från Polismyndigheten att utöka projektet. Vid ett beslut om ett 
utökande bör det vara rimligt av Polismyndigheten att vända sig till kommuner som ställer sig 
positiva till projektet, med det föreslagna ställningstagandet tillhör tyvärr inte Huddinge kommun en 
av dessa kommuner. 

Utöver vad som anförs i motionen har Brottsförebyggande rådet nyligen utvärderat IGOR-projektet, 
där slutsatser efter att utvärderingens empiriska material har analyserats kan sammanfattas i 
följande punkter: 

• IGOR bidrar till förbättrad samverkan mellan socialtjänsten och polisen. 
• IGOR bidrar till förbättrad möjlighet att informera om och motivera till stöd samt också till att i 

vissa fall bidra med stöd.  
• IGOR förefaller skapa utrymme för ett individanpassat och flexibelt stöd riktat till våldsutsatta 

kvinnor. 
• IGOR bidrar till att utveckla kunskapen om och attityder till mäns våld mot kvinnor och våld i nära 

relation inom polismyndigheten.  
• Det finns en viss risk för rollsammanblandning, i synnerhet vad gäller polisernas olika funktioner 

kopplat till förundersökning och IGOR:s uppdrag. 

 

Givet detta borde det vara en självklarhet att Huddinge kommun vill vara en del av en eventuell 
utökning av projektet. 

 

 

 

Felix Byström Martin Nigals 
Sverigedemokraterna Sverigedemokraterna 

 



Huddinge kommun 
Kommunstyrelsen 
2023-06-14 
 

 
 
 
 
Protokollsanteckning 
 
 
 

Ärende 18: Stärk arbetet mot våld i nära relationer – svar på motion 
 

 
Kristdemokraterna vill införa en nollvision för våld i nära relationer. Genom samarbete med polisen 
och andra nyckelaktörer behöver vi göra allt som står i vår makt för att få stopp på detta våld. 
Självklart behöver vi längs vägen ta till oss erfarenheter från andra städer och kommuner i Sverige och 
runt om i vår värld, inklusive projektet IGOR på Södermalm. Ska vi nå en nollvision behöver vi 
ständigt utveckla våra metoder och ta till oss alla goda exempel. 

 
Huddinge den 14 juni 2023 
 
 
 
Karl Henriksson 



Yrkande 
Kommunstyrelsen 
Datum: 2023-06-14 

 
 
 

Ärende 19, Revidering av Huddinge kommuns lokala 
ordningsföreskrifter, HKF 1100 

 

Tilläggsyrkande: 

Kommunstyrelsen beslutar för egen del: 

Kommunstyrelsens förvaltning får i uppdrag att efter ett år och tillsammans med polisen utvärdera 
gränsdragningen och efterlevnaden av förbudet att förtära alkohol på offentlig plats. 

 

Bakgrund: 

Det nya förslaget till ordningsföreskrifter, när det gäller förtäring på offentlig plats, kan vara svår att 
överblicka. Den består av kartor över centrumanläggningar samt förteckningar över parker, 
lekplatser, badplatser och idrottsplatser där förbud råder. Därutöver är det förbjudet på skolgårdar.  

Området som kartorna täcker är i vissa fall betydligt mindre än i nu gällande föreskrifter, särskilt i 
Skogås centrum och Huddinge centrum, Visättra och Grantorp.  

Det skulle i praktiken till exempel kunna innebära att för Skogås del att förbud råder på Skogås torg, 
på Östra grundskolans område och på lekplatsen Lötparken, men inte på gångvägar och 
parkbänkarna däremellan. Motsvarande ”mellanrum” kan också uppstå mellan centrumanläggningar 
och parker i övriga områden. 

Det föreslås fortsatt att vara förbjudet att förtära alkohol på Vårbybadet men inte på Vårbystranden. 
Det här blir troligen otydligt för både besökarna och för polisen som ska tillse hur regelverket 
efterföljs. 

Över lag kan förslaget resultera i att det blir svårt att veta var gränsen går i många parker då det blir 
tillåtet att dricka alkohol i själva parken, men inte på de lekplatser som är en del av parkerna. 

Därför önskar vi en utvärdering av hur de nya ordningsföreskrifterna efterföljs när det gäller förbud 
mot förtäring av alkohol på offentlig plats. 

 

 
Daniel Dronjak (M)  Ingalill Söderberg (DP) 
Oppositionsråd  Oppositionsråd 
 

Bo Källström (L)  Karl Henriksson (KD) 
Oppositionsråd  Oppositionsråd   



 

 

 

Kommunstyrelsen 14 juni 2023 

 

 

Protokollsanteckning ärende 19, Revidering av Huddinge kommuns lokala 

ordningsföreskrifter, HKF 1100 

 

Drevvikenpartiet har under många år värnat tryggheten i det offentliga rummet och 

jobbat för att ordningsföreskrifterna när det gäller alkoholförtäring på offentlig plats ska 

efterföljas.  

Det nya förslaget till ordningsföreskrifter, när det gäller förtäring av alkohol på offentlig 

plats, kan vara svår att överblicka. Den består av kartor över centrumanläggningar samt 

förteckningar över parker, lekplatser, badplatser och idrottsplatser där förbud råder. 

Därutöver är det förbjudet på skolgårdar.  

Området som kartorna täcker är i vissa fall betydligt mindre än i nu gällande 

föreskrifter, särskilt i Skogås centrum. Det kommer i praktiken kunna innebära att 

förbud råder på Skogås torg, på Östra grundskolans område och på lekplatsen 

Lötparken, men inte på gångvägar och parkbänkarna däremellan. Motsvarande 

”mellanrum” kan också uppstå mellan centrumanläggningar och parker i övriga 

områden. 

Över lag kan förslaget resultera i att det blir svårt att veta var gränsen går i många 

parker då det blir tillåtet att dricka alkohol i själva parken, men inte på de lekplatser som 

är en del av parkerna. Särskilt tydligt blir dilemmat på Nytorps mosse, där det föreslås 

bli tillåtet att dricka alkohol men inte på lekplatsen i anslutning till parken. Med den nya 

upprustningen finns lekutrustning integrerat runt hela mossen och det är svårt att veta 

vad som räknas som lekplats.  

Därför önskar vi att kommunstyrelsens förvaltning får i uppdrag att i samverkan med 

polisen utvärdera hur de nya ordningsföreskrifterna efterföljs när det gäller förbud mot 

förtäring av alkohol på offentlig plats. 

För Drevvikenpartiet 

 

Ingalill Söderberg 

Oppositionsråd 

______________________ 

Drevvikenpartiet 

Tornslingan 15 

142 61 Trångsund 
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Reservation ärende 19 – Revidering av Huddinge kommuns lokala 
ordningsföreskrifter, HKF 1100 
 

Under kommunstyrelsens behandling av ärendet, med ledning av kommunens juridiska kompetens, 
står det klart att ordförandeförslaget inte är förenligt med ordningslagen. Oavsett inställning i 
sakfrågan borde alla förtroendevalda kunna vara överens om att vi inte kan välja vilka lagar 
kommunen ska följa. Att respekten för det demokratiska system som vårt land vilar på inte är större i 
det nya styret är anmärkningsvärt och djupt oroande. 
 

 

 

Daniel Dronjak (M) Ingalill Söderberg (DP)  

Oppositionsråd Oppositionsråd 

 

Bo Källström (L) Karl Henriksson (KD) 

Oppositionsråd Oppositionsråd 
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Reservation (SD) ärende 19 Revidering av Huddinge kommuns lokala 
ordningsföreskrifter, HKF 1100 
Inför beredningen i kommunstyrelsen har det inkommit ett ordförandeförslag om att det ska krävas 
polistillstånd för att använda raketer, smällare och andra fyrverkeriartiklar i Huddinge kommun utom 
på valborgsmässoafton och nyårsafton mellan klockan 16.00 och 02.00 efterföljande dag. 
Sverigedemokraterna är positiva till en sådan begränsning. Problemet med förslaget är att det enligt 
Huddinges kommunjurist inte är förenligt med lagen att införa en sådan begränsning. 

Sverigedemokraterna hade hellre sett att förslaget beretts av kommunstyrelsens förvaltning för att 
se om det är möjligt att justera innehållet så att det är förenligt med lagen. Risken är att liggande 
förslag överklagas och avslås i högre instans – vilket leder till ökade kostnader för kommunen och ett 
minskat förtroende för kommunen bland invånarna. 

Med anledning av ovanstående bör ordförandeförslaget avslås. 

 

Därutöver har det kommit in ett tilläggsyrkande om att ge kommunstyrelsens förvaltning i uppdrag 
att efter ett år och tillsammans med polisen utvärdera  gränsdragningen och efterlevnaden av 
förbudet att förtära alkohol på offentlig plats. Detta ser Sverigedemokraterna positivt på då det finns 
viss gränsdragningsproblematik och svårt för invånare att veta var gränsen går i många parker, och 
att tilläggsförslaget därmed bör bifallas. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Martin Nigals Felix Byström 
Sverigedemokraterna Sverigedemokraterna 
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Ordförandeförslag, ärende 19, Revidering av Huddinge kommuns lokala 

ordningsföreskrifter, HKF 1100 

Förslag till beslut 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 

1. Lokala ordningsföreskrifter för Huddinge kommun – HKF 1100 – ska ha lydelse som 

framgår av bilaga 1 till kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande daterat den 18 

april 2023, med följande ändring av första stycket i 20 §: 

20 § Förbud mot raketer, smällare och andra fyrverkeriartiklar 

Det krävs polistillstånd för att använda raketer, smällare och andra 

fyrverkeriartiklar i Huddinge kommun utom på valborgsmässoafton och 

nyårsafton mellan klockan 16.00 och 02.00 efterföljande dag. Däremot är 

det förbjudet att använda raketer, smällare och andra fyrverkeriartiklar 

närmare än 100 meter från sjukhus, gruppbostäder inom LSS och 

äldreboenden.  

Se bilaga 3 som visar var dessa är belägna och var 100-meters gränsen går. 

2. Nu beslutade lokala ordningsföreskrifter träder i kraft 9 oktober 2023. Vid samma 

datum upphör de gamla föreskrifterna att gälla. 

Motivering 

Firande med fyrverkerier är en väletablerad tradition, exempelvis under högtidsfirande av 

nyårsafton och valborgsmässoafton.  

Men fyrverkerier kan också leda till nedskräpning och skada för djurliv. En allt för 

okontrollerad fyrverkerianvändning kan också störa och riskera allmän ordning, trivsel och 

trygghet. Det finns därför skäl att begränsa användningen av fyrverkerier, samtidigt som 

användningen kan tillåtas under mer kontrollerade former.   

 

Sara Heelge Vikmång (S) 

Kommunstyrelsens ordförande 
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Protokollsanteckning 

 

Ärende 21: Inriktningsärende 

 

Vänsterpartiet hade en annan mål- och budgetförslag för 2023 än den nu 

gällande, med en annan inriktning och andra prioriteringar. Inte minst vill vi 

se en resursförstärkning av vår välfärd genom att ha en skattesats som 

motsvarar behoven, och ge uppräkningar för ökade kostnader för löner 

och priser. Den inriktning som nu anges slår in på samma ekonomiska 

politik som den föregående budgeten för 2032, med en bibehållen 

skattesänkning, vilket försvårar finansieringen av vår gemensamma 

välfärd.  

 

De senaste PKV-siffrorna (SKR:s prisindex för kommunal verksamhet) 

pekar på en nettokostnadsökning på 3.9 procent för välfärden för 2024. All 

indexering som inte räknar upp enligt den kostnadsökningen innebär 

nedskärningar i välfärdsverksamheterna, vilket facken 

Akademikerförbundet SSR, Kommunal, Saco och Sveriges lärare påtalat 

för Huddinge kommun vid upprepade tillfällen.  

 

Våra andra prioriteringar till trots finns det ändå en del goda delar i 

Mittenstyrets budget, inte minst de reformer som Vänsterpartiet förhandlat 

fram. I inriktningsärendet ser vi positivt på att Huge bostäder ges direktiv 

att bygga Kombohus, och att utdelningen från bolaget successivt trappas 

av, vilket var en av våra reformer. Stoppade utdelningar frigör mer pengar 

för underhåll av det mycket eftersatta lägenhetsbeståndet i många 

miljonprogramsområden.   

 

Nujin Alacabek   
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Protokollsanteckning 

 

Ärende 23: Förslag till åtgärdsprogram för kvävedioxid och 

partiklar i Stockholms län  

 

Länsstyrelsen har remitterat ut ett förslag till åtgärdsprogram för att minska 

kvävedioxiden och skadliga partiklar (PM10) i luften. De åtgärder som 

analyseras och föreslås är bland annat dammbindning, tidig vårstädning, 

hastighetssänkning, kommunikationsforum, dubbeldäcksförbud och bättre 

förutsättningar för cykel-, gång-, och kollektivtrafik.  

 

Utvärderingen från åtgärdsprogrammet från 2012 visar att åtgärderna är 

rimliga i kombination för att göra luften renare i vårt län. Men det förefaller 

inte hantera grundproblemet som är fordonsutsläpp på grund av 

persontransporter, vilket inte bara släpper ut kvävedioxid och PM10 utan 

även koldioxid. Åtgärdsprogrammet påtalar behovet av minskad bilism 

men berör inte med ett enda ord Förbifart Stockholm och Tvärförbindelse 

Södertörn, vilka är två motorvägar som byggs i detta nu, som genom 

inducerad trafik kommer leda till ökad bilism. Åtgärdsprogrammet framstår 

som något tafatt när man planerar utökad biltrafik, vilket leder till förorenad 

luft och omöjliggör våra klimatambitioner.  

 

Som tjänsteutlåtandet påpekar är det märkligt att åtgärdsprogrammet 

utgår ifrån data från 2020 och tar inte höjd för den ökning av biltrafik som 

kommer bli verklighet till följd av de tidigare nämnda motorvägarna, trots 

att programmet är tänkt att gälla under en tid framåt.  

 

 

Nujin Alacabek 



 

 

Kommunstyrelsen 14 juni, 2023 

Protokollsanteckning 

 

Ärende 29: Utegym vid Solgårds/Sörskogens elljusspår, Huddingeförslag 

Centerpartiet delar förslagsställarens uppfattning om att det vore lämpligt med ett utegym vid 
Solgårds/Sörskogens elljusspår.  
  
Även om tillgången i Huddinge är god så är vår uppfattning att det finns behov av komplettering i 
vissa områden som i dag saknar tillgång till utegym, och att de med fördel bör placeras i anslutning 
till annan rekreation och träning. Vi vill därför anteckna till protokollet att förvaltningen vid planering 
av nya utegym bör ta hänsyn till detta. 
  
Vi ser dock att det finns ett värde att vi som styrande parti håller oss till ordinarie styrprocess med 
Mål och budget, Plan för samhällsbyggnad och nämndernas verksamhetsplaner. 
 

För Centerpartiet 
Tomas Selin (C), gruppledare och kommunalråd 
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Protokollsanteckning 

 

Ärende 31: Bygg en återbruksgalleria i Skogås – 

ställningstagande över Huddingeförslag  

 

Konsumtionen behöver ställas om. Utsläppen från nyköp av såväl kläder 

som möbler, böcker, leksaker och cyklar står för en stor del av utsläppen i 

Sverige. I själva verket konsumerar vi i Sverige som om vi hade resurser 

och råvaror från fyra planeter. Det faller på sin egen orimlighet att fortsätta 

så – konsumtionen behöver bli mer hållbar. En del av det 

omställningsarbetet kan vara en återbruksgalleria, som föreslås i 

Huddingeförslaget.  

 

Vänsterpartiet ser positivt på en återbruksgalleria i östra kommundelen - 

Skogås eller annanstans. Kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande  

möter i sitt svar inte riktigt upp det Huddingeförslaget efterfrågar. Att 

kommunen redan arbetar med hållbarhet, exemplifierat med 

återbruksarbetet med avfallsbolagen, är i vår mening inte samma sak som 

att inrätta en återbruksgalleria. En återbruksgalleria är en väldigt specifik 

form av återvinning, som inte motsvaras av återbruksarbete med 

avfallsbolag eller den planerade returpunkten, även om bådedelar såklart 

är positiva ur hållbarhetssynpunkt.  

 

Den återbruksgalleria som finns i Eskilstuna är prisad och mycket 

uppskattad, och vi hade gärna sett en liknande variant i Huddinge. Om 

Entré Skogås inte blir av kan en annan modell vara att ge uppdrag till SRV 

återvinning att tillsammans med Huge bostäder som äger Skogås centrum 

inrätta återbruksbutiker när vakanta lokaler uppstår.  

 

Nujin Alacabek 
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